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Plats   Forumsalen i Tranemo 

Tid   13:00 – 15:10  

 

Närvarande Beslutande     

Driton Bilalli (S), ordf. 

Lennart Haglund (C), 2e vice ordf. 

Eva-Karin Haglund (S) 

Lena Eksberg (S) 

Rose Torkelsson (S) 

Emelie Romland (C) 

Viktoria Haraldson (C) 

Ana Alvarez Björk (L) 

Ulrika Glans (M), ers. 

Kathleen Wireklev (M) 

Brigitte Barenfeld (KD) 

Johnny Johansson (SD) 

Anna Letth (SD), ers.  

 

Icke tjänstgörande ersättare  

Lina Chalhoub (C) 

Karin Ljungdahl (C) 

Jonas Adelsten Kristiansen (S) 

Rikard Strömberg (S) 

Bo Haarala (S) 

Gunilla Blomgren (L) 

 

Övriga närvarande Sanna Pihlajamäki Blomgren, processekreterare 

  Carita Brovall, kommunchef 

  Angela Madsén Jonsson, sektionschef 

  Julio Garcia Atterström, sektionschef 

  Konrad Fredh, ekonomichef 

  Tobias Edoff, planeringschef 

  Patrik Westerlund, sektionschef 

  Kajsa Montan, kanslichef 

  Frida Jonassen, tf. verksamhetschef 

  Sven-Olav Kronaas, Tillväxt Tranemo 
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Paragrafer  § 13-§ 33 

Utses att justera  Kathleen Wireklev (M) 

Protokollet signeras digitalt 

Underskrifter 

Sekreterare Protokollet signeras digitalt 

Sanna Pihlajamäki Blomgren 

Ordförande Protokollet signeras digitalt 

Driton Bilalli, (S) 

Justeringsperson Protokollet signeras digitalt 

  Kathleen Wireklev (M) 

  

ANSLAG/BEVIS 

Organ   Kommunstyrelsen 

Sammanträdesdatum 2023-02-23 

Anslaget under tiden 2023-03-01—2023-03-23 

Förvaringsplats  Kommunkontoret, Tranemo 

för protokoll 

Protokollet är justerat, vilket tillkännagivits genom anslag 

 

Underskrift   Protokollet signeras digitalt 

  Sanna Pihlajamäki Blomgren 
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§ 13 Tillväxt Tranemo  

Kommunstyrelsens beslut 

• Noterar informationen. 
Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 

av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 

ska föregås av en barnkonsekvensanalys.  

Ärendet 

Information ges om kommunens elförsörjning och framtida behov m.m. 

Föredragning och debatt 

Representant från föreningen Tillväxt Tranemo Sven-Olav Kronaas föredrar ärendet och 

svarar på frågor. 

Status 

Pågående 
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§ 14 Granskning av kommunstyrelsens styrning av grundskola och 

gymnasieskola KS/2022:540 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

• Godkänner förvaltningens svar på granskning av kommunstyrelsens styrning av 

grundskola och gymnasieskola. 

Kommunstyrelsens beslut 

• Förvaltningen får i uppdrag att återkoppla åtgärderna till kommunstyrelsens 

sammanträde i juni 2023. 
Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 

av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 

ska föregås av en barnkonsekvensanalys. 

Beslutsmotivering 

Med avseende på den genomförda granskningen samt nedan angivna åtgärder, av vilka en 

del redan pågår, godkänns förvaltningens svar. 

Sammanfattning av ärendet 

KPMG har av Tranemo kommuns revisorer fått i uppdrag att granska kommunstyrelsens 

styrning av grundskola och gymnasieskola.  

Syftet med granskningen är att granska huruvida kommunstyrelsens styrning av grundskola 

och gymnasieskola är tillfredställande samt jämföra Tranemos skolresultat i grundskola och 

gymnasieskola med riket och fem likvärdiga kommuner och utifrån dessa dra slutsatser. 

Av revisionsrapporten framgår att KPMG bedömer att elevernas måluppfyllelse i 

grundskola i huvudsak är tillfredsställande med beaktande av den socioekonomiska 

strukturen. Även i förhållande till måluppfyllelsen i referenskommunerna är 

måluppfyllelsen tillfredsställande. Måluppfyllelsen på gymnasieskolans nationella program 

är god.  

KPMG bedömer också att kommunstyrelsens styrning av grundskolan och gymnasieskolan 

är tillfredsställande. Utredaren vill dock peka på att valet av indikatorer av måluppfyllelsen 

kan styra grundskolans fokus. Utredaren anser därför angeläget att målet uppnått 

gymnasiebehörighet inte ensamt får utgöra indikator för måluppfyllelse i grundskolan utan 

också att eleverna har uppnått kunskapskraven i samtliga ämnen. 

Förvaltningen har fått förlängd svarstid till 6 mars. 

Ärendet 

KPMG har av Tranemo kommuns revisorer fått i uppdrag att granska kommunstyrelsens 

styrning av grundskola och gymnasieskola.  
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Syftet med granskningen är att granska huruvida kommunstyrelsens styrning av grundskola 

och gymnasieskola är tillfredställande samt jämföra Tranemos skolresultat i grundskola och 

gymnasieskola med riket och fem likvärdiga kommuner och utifrån dessa dra slutsatser. 

Granskningen har besvarat följande revisionsfrågor:  

• Hur ser den socioekonomiska strukturen ut i Tranemo kommun i förhållande till 

jämförelseobjekten?  

• Hur är måluppfyllelsen i Tranemo kommuns grundskola och gymnasieskolan i 

förhållande till jämförelseobjekten?  

• Hur är måluppfyllelsen i Tranemo kommuns grundskola och gymnasieskolan i 

förhållande till de socioekonomiska bakgrundsfaktorerna och till jämförelseobjekten?  

• Hur styr kommunstyrelsen grundskolan och gymnasieskolan?  

• Hur ser skolresultatet ut i grundskola och gymnasieskola i jämförelse med likvärdiga 

kommuner och riket?  

Genomförandet har bestått i att relevant dokumentation analyserats. Utifrån 

dokumentanalysen har avstämningar och intervjuer gjorts med kommunstyrelsens 

presidium och med berörda chefer inom Lärandesektionen.  

Kommunstyrelsen ska nu yttra sig om vilka åtgärder som man, utifrån den genomförda 

granskningen, avser att genomföra. 

KPMG:s sammanfattande bedömning och rekommendationer 

I sin sammanfattande bedömning och rekommendationer anger KPMG följande: 

• Att elevernas måluppfyllelse i grundskola i huvudsak är tillfredsställande med 

beaktande av den socioekonomiska strukturen. Även i förhållande till 

måluppfyllelsen i referenskommunerna är måluppfyllelsen tillfredsställande. 

Måluppfyllelsen på gymnasieskolans nationella program är god.  

• Att kommunstyrelsens styrning av grundskolan och gymnasieskolan är 

tillfredsställande.  

• Att huvudmannen huvudsakligen bedriver ett systematiskt kvalitetsarbete enligt lag. 

KPGM vill dock peka på: 

1. Att valet av indikatorer av måluppfyllelsen kan styra grundskolans fokus. Det är 

därför angeläget att målet uppnådd gymnasiebehörighet till yrkesprogram inte ensamt får 

utgöra indikator för måluppfyllelse i grundskolan utan också att eleverna har 

uppnått kunskapskraven i samtliga ämnen.  

2. Att kommunstyrelsen utifrån rådande socioekonomiska strukturer i grundskola och 

gymnasieskola tar sitt kompensatoriska uppdrag på allvar.  

3. Att huvudmannen gör noggranna uppföljningar i vilka resultaten analyseras så att 

orsaker till brister i måluppfyllelsen kan identifieras. 

4. Att huvudmannen vidtar adekvata och riktade åtgärder till de enheter, grupper och 

individer som utifrån gjorda uppföljningar bedöms behöva stöd i sin utveckling.  

5. Att huvudmannen också utvärderar och vid behov reviderar beslutade riktade 

åtgärder så att dessa blir ändamålsenliga och så att resurser används effektivt.  
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KPMG ser positivt på att huvudmannen har initierat ett arbete med att säkerställa att 

skolstrukturen är sådan att verksamheten kan bedrivas med hög kvalitet och så att 

resurserna används effektivt.  

Mot bakgrunden ovan rekommenderar KPMG kommunstyrelsen att: 

1. I sin uppföljning tydliggöra hur huvudmannen avser att åtgärda eventuella brister. 

(4 kap. 3 § SkolL) 

2. Som indikator på måluppfyllelse också använda sig av andel elever som har uppnått 

kunskapskraven i alla ämnen, vilket är det mått som ligger närmast huvudmannens 

uppdrag enligt skollag. (3 kap. 2 §, 4 § 3 p 2 st. och 5 § SkolL)  

3. Följa upp att kostnaderna för grundskolan bokförs på rätt kostnadsslag. (SCBFS 

2021:32, från och med 1/1-2023 SCB-FS 2022:26) 

Förvaltningens kommentarer 

Utifrån utredarens rekommendationer ovan vill förvaltningen lämna följande kommentarer: 

1. Att kommunstyrelsen i sin uppföljning tydliggör hur huvudmannen avser att åtgärda 

eventuella brister. 

Förvisso behöver skolornas förmåga att internt fördela om resurser utefter behov 

förbättras. Därför är det viktigt att det på varje enhet finns en tydlig koppling mellan 

enhetens systematiska kvalitetsarbete, dess främjande och förebyggande barn- och 

elevhälsoarbete och enhetens interna resursfördelning. 

Sedan augusti 2022 gör huvudmannen genom skolchefen månatliga 

resultatuppföljningar med varje rektor och kanslichef. Vid dessa möten går skolchef 

och rektor igenom hur barnens/elevernas måluppfyllelse och frånvaro ser ut och hur 

planerade åtgärder fungerar. Man går också igenom enhetens sjuktal, inkomna 

tillbud och arbetsskador, eventuella rekryteringsbehov samt budgetläget. 

Efter dessa resultatuppföljningar med varje rektor träffar skolchef controller, HR-

specialist, chef för barn- och elevhälsa, chef för kvalitet och utveckling och 

administrativ chef för en samlad resultatuppföljning, där hela Lärandesektionen gås 

igenom när det gäller måluppfyllelse, personal, arbetsmiljö och ekonomi. Vid detta 

möte, som också sker månatligen, följs även upp pågående insatser och eventuellt 

nya planeras.  

Skolchefen återkopplar därefter till kommunstyrelsen via ordinarie möte i 

Lärandeutskottet samt till hela chefsgruppen inom Lärandesektionen på chefsmöte. 

Även detta sker månatligen. 

Mot denna bakgrund anser förvaltningen att huvudmannen sedan nuvarande 

läsårsstart gör noggrannare uppföljningar än tidigare läsår, både på enhets- och 

organisationsnivå. Vid dessa uppföljningar står undervisningens resultat samt 

pågående åtgärders förväntade effekter i fokus. Noggrannare uppföljningar har även 

genererat en tätare och förhoppningsvis mer transparent återkoppling än tidigare år 

mellan verksamheten, förvaltningen och kommunstyrelsen. 

2. Som indikator på måluppfyllelse också använda sig av andel elever som har uppnått 

kunskapskraven i alla ämnen, vilket är det mått som ligger närmast huvudmannens uppdrag 

enligt skollag.  
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Kommunstyrelsen i Tranemo kommun rapporterar upp till kommunfullmäktige 

andel elever i åk 9 som är behöriga till yrkesprogram på gymnasiet som indikator på 

måluppfyllelse. Genom Lärandesektionens årliga kvalitetsrapport följer 

kommunstyrelsen även upp andel elever i åk 9 med minst E i samtliga ämnen. 

Denna uppgift rapporteras inte upp till KF men utgör en mycket viktig 

kvalitetsindikator i enheternas och sektionens systematiska kvalitetsarbete (SKA). 

Ytterligare en indikator som sektionen använder sig av i sitt SKA är meritvärdet.  

Dessa tre indikatorer (gymnasiebehörighet, godkänt betyg i alla ämnen och 

meritvärdet) utgör sammanlagt det man inom Lärandesektionen kallar för 

måluppfyllelse. Som nämnt ovan följs måluppfyllelsen, dvs alla dessa tre indikatorer, 

löpande upp av skolchef med varje rektor i samband med månatliga 

resultatuppföljningsmöten. Indikatorerna analyseras och prognosresultat fastställs i 

ljuset av huruvida planerade insatser i undervisningen möter upp elevernas behov 

utifrån kön, socioekonomi och funktionsvariation. Indikatorerna speglas också mot 

den frånvarostatistik som rapporterats från varje enhet. En återkoppling kring 

måluppfyllelsen görs till Lärandeutskottet och till chefsgruppen, även detta sker 

månatligen och i form av prognosresultat. 

3. Följa upp att kostnaderna för grundskolan bokförs på rätt kostnadsslag. 

KPMG anger i sin rapport att den totala kostnaden per elev i grundskolan i Tranemo 

kommun inte nämnvärt avviker från referenskommunerna eller riket. Utredaren ser 

dock att undervisningskostnaden och övriga kostnader avviker betydligt från rikets 

och liknande kommuners genomsnitt. Utredaren bedömer att det kan bero på brister 

i bokföringen och rekommenderar därför att kommunstyrelsen följer upp det. 

Det finns hos förvaltningen vetskapen om att vissa kostnader fram till december 

2022 bokförts på sätt som kan besvära jämförelsen med andra kommuner. I 

utredning som förvaltningen genom PA Consulting gjorde hösten 2022 kring 

skolskjutskostnader konstateras det att majoriteten av alla resor (90%) sker inom 

ramen för vad som enligt skollagen kan anses som skolskjuts. Övriga poster har 

också redovisats som skolskjutskostnader, vilket innebär att dessa då blir 

jämförelsestörande i kommun- och landstingsdatabasen Kolada.  

De identifierade jämförelsestörande posterna kommer framöver i möjligaste mån att 

bokföras på andra verksamheter för att tydliggöra de verkliga kostnaderna för 

skolskjuts på ett bättre sätt. Dessa poster är: 

• Transport till språkval- och simlektioner: Tranemo kommun har inte 

förutsättningar att ha språkvalslärare på alla skolor, vilket gör att vi har ett behov 

av att skjutsa elever i åk 6 från ytterskolorna till Tranängskolan för undervisning i 

moderna språk. Resorna till språkundervisningen samordnas med resor till 

simundervisning i simhallen, för att optimera utnyttjandet av bussarna. 

• Transport till fritidshem förlagd på förskola/Nattis: Skjuts genomförs till våra 

mindre förskolor med fritidshem, men också till de fristående förskolorna i 

Mossebo och Månstad. 
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Om fritidshemsverksamheten förläggs till skolorna elimineras 

fritidsskjutskostnaden. Transport mellan fritidshem och skola är inte skolskjuts, 

utan något som skall belasta den aktuella verksamheten. Det har dock inte 

bokförts så, då eleverna får åka med skolskjutsen som kör barn boende i det 

området. Denna service kan påverka storleken på fordonen. 

Transporter till/från Nattis krävs så länge verksamheten bedrivs, men upphör 

från och med 2023-06-30. Skjuts anordnas aldrig mellan hemmet och Nattis, utan 

endast mellan dagplacering och Nattis. 

• Gymnasieelevers resor med skolbuss och anslutningsskjuts: Tranemo kommun 

erbjuder gymnasieelever vid Tranemo gymnasieskola med mer än 3 km till 

närmaste linjehållplats anslutningsskjuts med skolskjutsfordon. Dessa resor är 

inte lagstadgad verksamhet och inte skolskjuts enligt Skollagen. Denna service 

kan påverka storleken på fordonen. 

• Studieresor (Ex resor till Navet): Studieresor är resor som kompletterar 

klassrumsundervisningen och bidrar till elevernas måluppfyllelse. Exempel på 

sådana resor är resor till Navet, där Tranemo kommun är medlemmar och betalar 

för att verksamheten ska kunna bedrivas. 

• Skolutflykter (Ex besök Ishallen): Skolutflykter är resor som inte nödvändigtvis 

kan klassas som undervisning men som ändå bidrar till att ge ett mervärde i 

utbildningen. Det kan exempelvis handla om friluftsdagar. 

Denna utredning med tillhörande förslag till åtgärder kommer i sin helhet att 

presenteras kommunstyrelsen under februari 2023.  

Barnkonventionen  

Skolans uppdrag är att främja lärande där individen stimuleras att inhämta och utveckla 

kunskaper och värden. Undervisningen ska anpassas till varje elevs förutsättningar och 

behov. Den ska främja elevernas fortsatta lärande och kunskapsutveckling med 

utgångspunkt i elevernas bakgrund, tidigare erfarenheter, språk och kunskaper. Skollagen 

föreskriver att utbildningen inom varje skolform ska vara likvärdig, oavsett var i landet den 

anordnas. Som huvudmannen för undervisningen har kommunstyrelsen i uppgift att skapa 

de förutsättningar som behövs i verksamheten för att nå dessa mål.  

Ekonomisk påverkan 

Ärendet har ingen ekonomisk påverkan. 

 

Jämställdhetsperspektiv 

Skolan skall enligt skollagen aktivt verka för jämställdhet. En god undervisning ska därmed 

gestalta och förmedla lika rättigheter, möjligheter och skyldigheter för flickor och pojkar, 

kvinnor och män. I enlighet med grundläggande värden ska skolan också främja interaktion 

mellan eleverna oberoende av könstillhörighet. Skolan ska därigenom bidra till att eleverna 

utvecklar sin förmåga att kritiskt granska könsmönster och hur de kan begränsa människors 
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livsval och livsvillkor. Som huvudmannen för undervisningen har kommunstyrelsen i 

uppgift att skapa de förutsättningar som behövs i verksamheten för att nå dessa mål.  

Beslutsunderlag 

LU §13, 2023-01-12 

Tjänsteskrivelse 2023-01-31 

Slutlig Granskningsrapport KS styrning av grundskola och gymnasieskola Tranemo 2022 

Missiv Granskning KS styrning av grundskola och gymnasieskola Tranemo 2022 

Föredragning och debatt 

Sektionschef Julio Garcia Atterström föredrar ärendet och svarar på frågor. 

Förslag till beslut på sammanträdet 

Rosé Torkelsson (S) yrkar på att ge förvaltningen i uppdrag att återkoppla åtgärderna till 

kommunstyrelsens sammanträde i juni 2023. 

Beslutsgång 

Ordförande frågar kommunstyrelsen om de kan besluta enligt Torkelssons (S) förslag. 

Förslaget bifalles. 

Beslutet skickas till 

Lärandesektionen 

Kommunens revisorer 

Slutinstans 

Kommunfullmäktige 

Status 

Kommunfullmäktige 
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§ 15 Kvalitetsrapport Lärandesektionen 2021–2022 KS/2022:545 

Kommunstyrelsens beslut 

• Godkänner Kvalitetsrapporten för Lärandesektionen 2021 – 2022. 
Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 

av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 

ska föregås av en barnkonsekvensanalys. 

Ärendet 

Kvalitetsrapporten omfattar läsåret 2021 - 2022. 

Lärandesektionens alla enheter analyserar alltid sin verksamhet efter verksamhetsårets slut 

vilket är i juni. Därefter under hösten följs enheternas kvalitetsrapporter upp i en 

verksamhetsdialog. I dialogerna deltar sektionsledning tillsammans med skolledning och 

personal och i varje verksamhet för sig. Detta vägs ihop och tas också med in i 

Lärandesektionens Kvalitetsrapport. 

Det gångna läsåret har varit turbulent. Den svåra ekonomiska situationen för 

Lärandesektionen med ett ingående underskott på ca 17 Mkr och arbetet med att identifiera 

åtgärder för att klara budgeten, samt att också få en budget i balans för 2022 har påverkat 

verksamheten i hög grad. Hur detta påverkat kvaliteten kan vi se en viss del av i denna 

rapport.  

Det andra området som påverkat sektionen mycket är förändringen i sektionens ledning. 

Den ordinarie sektionschefen slutade i november 2021 och efter några veckor tillträdde en tf. 

sektionschef som arbetade till juni 2022. I augusti tillträdde den nye sektionschefen. Detta år 

har verksamhetsdialogerna genomförts tillsammans med den nye skolchefen som alltså inte 

varit ansvarig under det, för kvalitetsrapporten, aktuella läsåret 

Bifogat ligger Lärandesektionens kvalitetsrapport med beskrivning av verksamheternas 

resultat, en analys av dessa och förslag till åtgärder för att fortsatt utveckla verksamheten.  

Lärandesektionen ser att det är av största vikt att huvudmannen är insatt och aktivt tar del 

av verksamhetens analys så att den kan utgöra underlag för politiska beslut. 

Kvalitetsrapporten föredras och tvärgruppsdiskussioner genomförs i en Kvalitetsdialog på 

en så kallad KS- förmiddag. Alla chefer inom Lärandesektionen deltar. Ovan beskrivna 

dialoger och genomförande är en del i de av KS beslutade Riktlinjer för skolutveckling och 

systematiskt kvalitetsarbete 2019 - 2022 för Lärandesektionen. 

Barnkonventionen  

Ett systematiskt kvalitetsarbete är en grundförutsättning för att kunna utveckla 

verksamheten till barnets/elevens bästa. En verksamhet i linje med skolans styrdokument är 

gynnande för barn då Barnkonventionen är integrerad i skollag och läroplaner.  

Ekonomisk påverkan 

Rapporten i sig har ingen direkt ekonomisk påverkan. 
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Jämställdhetsperspektiv 

Skolan har tydliga lagkrav på att arbeta aktivt med jämställdhetsperspektivet. I vår 

verksamhet har vi uppmärksammat särskilt att pojkar och flickor inte når samma resultat. 

Detta är något som vi ständigt har med oss i alla insatser. Vi ser också att särskilt fokus 

behöver riktas mot att säkerställa tillgänglig undervisning och möjligheter för barn och 

elever med annat modersmål än svenska 

Beslutsunderlag 

LU §1, 2023-01-12 

Tjänsteskrivelse 2022-12-08 

Kvalitetsrapport Lärandesektionen 2021–2022 

Beslutet skickas till 

Lärandesektionen 

Slutinstans 

Kommunstyrelsen 

Status  

Avslutat 
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§ 16 Uppdrag till förvaltningen - Ta fram lämpligt styrdokument för 

framtida chefers anställningsavtal KS/2021:618 

Kommunstyrelsens beslut 

• Ger förvaltningen i uppdrag att ta fram styrdokumenten personalpolitiskt program 

och personalpolitiska riktlinjer. 

Ärendet 

I december 2021 gav allmänna utskottet förvaltningen i uppdrag att ta fram ett lämpligt 

styrdokument för framtida chefers anställningsavtal (KS 2021:618). Förvaltningen föreslår 

därför att styrdokumenten ”personalpolitiskt program” och ”personalpolitiska riktlinjer” tas 

fram. Ovan nämnda styrdokument ger stöd i olika personalpolitiska frågor. Det 

personalpolitiska programmet klargör Tranemo kommuns personalidé och personalpolitiska 

inställning kopplat till chefskap och medarbetarskap. De personalpolitiska riktlinjerna är en 

fördjupning av det personalpolitiska programmet. Riktlinjerna konkretiserar och ger stöd 

och vägledning i det dagliga arbetet för chefer och medarbetare.  

Ekonomisk påverkan 

Ärendet har ingen ekonomisk påverkan. 

Barnkonventionen  

Ärendet har ingen påverkan ur ett barnrättsperspektiv. 

Beslutsunderlag 

AU §11, 2023-01-26 

Tjänsteskrivelse 2022-01-28 

AU §199 Uppdrag till förvaltningen - Styrdokument för framtida chefers anställningsavtal 

Beslutet skickas till 

Servicesektionen 

Stratsys 

Slutinstans 

Kommunstyrelsen 

Status  

Avslutat 
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§ 17 Näringslivspolicy KS/2022:477 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

• Antar näringslivspolicy.  
Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 

av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 

ska föregås av en barnkonsekvensanalys. 

Ärendet 

Näringslivspolicyn behöver uppdateras. Tranemo kommun har ett fullmäktigemål om att 

kommunen ska få ett bättre företagsklimat. 

Syftet med Näringslivspolicyn är att ange inriktningen för kommunens förhållningssätt, planering och 

hur vi ska arbeta med näringslivsfrågor. Policyn beskriver hur Tranemo kommun ska medverka till 

näringslivsutvecklingen i kommunen.  

Den största ändringen i policyn är att upphandling är tillagd som ett område.  

Efter att näringslivspolicyn antagits kommer en handlingsplan till näringslivspolicyn kunna 

uppdateras och gå upp till politiskt beslut.  

Barnkonventionen  

En tydlig policy skapar förutsättningar för att få ett bättre företagsklimat i hela kommunen 

och därmed möjligheten för unga att få intresse för entreprenörskap.  

Ekonomisk påverkan 

Näringslivspolicyn har ingen ekonomisk påverkan.  

 

Jämställdhetsperspektiv 

Policyn kan påverka positivt genom att både unga och äldre människor vågar och tar sig för 

ett hållbart entreprenörskap.  

Beslutsunderlag 

AU §4, 2023-01-12 

Tjänsteskrivelse 2022-11-23 

Näringslivspolicy 

Näringslivspolicy med ändringar markerade 

Beslutet skickas till 

Samhällssektionen 

Författningssamlingen 
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Slutinstans 

Kommunfullmäktige 

Status  

Kommunfullmäktige 
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§ 18 ÅVS väg 1728/ Hållanders såg KS/2017:682 

Kommunstyrelsens beslut 

• Kommunen delfinansierar ny vägsträcka för 1728 med max 5 mnkr. 

• Finansiering sker genom omfördelning av 2 mnkr från anslag för laddinfrastruktur, 

omfördelning av 1,4 mnkr från reserv i investeringsbudgeten samt 1,6 mnkr i 

beräknad intäkt för markförsäljning. 
Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 

av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 

ska föregås av en barnkonsekvensanalys. 

Ärendet 

Trafikverket tar fram en vägplan för ny vägsträcka 1728 i Dalstorp. Sträckan ligger på 

kommunens mark och gynnar kommunen då man leder bort tung trafik från Dalstorp. 

Hållanders Sågverks logistik till sin verksamhet kommer att förbättras avsevärt. Vägens 

placering går i linje med gällande översiktsplan. Ärendet har hållit på från 2017 och har 

långa ledtider då det är flera parter inblandade. Processen med kommunens detaljplan 

behöver synka med Trafikverkets vägplan.  

Tranemo kommun är med och delfinansierar den nya vägen. Trafikverket står för kostnaden 

vad gäller byggnation av väg, vilken är beräknad till ca 30 mnkr. Tranemo kommuns ansvar 

är att säkerställa att marken som vägen byggs på har godkända markvärden. Uppdelningen 

är enligt tidigare överenskommelse. Saneringskostnaden är beräknad till 3 mnkr – 5 mnkr 

enligt uträkningar från Norconsult, som Trafikverket anlitat i samband med vägplanen (se 

bilaga1). Det stora kostnadsspannet beror på hur stora massor som behöver saneras, detta 

beslut går först att få när Miljönämnden fått in en ansökan. Vid ett avslag är sannolikheten 

stor att det tar lång tid innan ett nytt förslag tas fram. Vid avslag är det även troligt att 

Hållanders Sågverk avbryter framtagandet av ny detaljplan Skogarp 1:3 som är i 

expanderingssyfte och som de finansierar på egen hand. Den samlade negativa effekten på 

Dalstorp blir stor om vägbygget inte genomförs. 

Hållanders Sågverk har inkommit med ett bud om 1,6 mnkr. Budet gäller för både köp av 

mark i samband detaljplanen som är under framtagande på Skogarp 1:3 samt som 

delfinansiär för saneringen för den nya vägsträckan 1728, vilken de drar stor nytta av (se 

bilaga 2). Hållanders har gjort en annan bedömning av markvärdet och anser att 1,6 mnkr är 

ett marknadsvärde för marken samt som delfinansiär av vägen. Svefa som har gjort 

värderingen (se bilaga 3) konstaterar dock att med anledning av objektets typ, omfattning 

och rådande marknadsförutsättningar är osäkerheten i värderingen större än normalt.    

Barnkonventionen  

Vägen kommer ha en positiv påverkan enligt barnkonventionen då man begränsar den 

tunga trafiken genom Dalstorp. Delar av Dalstorp kommer efter att vägen färdigställts vara 

en säkrare plats för barn att vistas och röra sig. 
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Ekonomisk påverkan 

Tranemo kommun är med och delfinansierar den nya vägen. Trafikverket står för kostnaden 

vad gäller byggnation av väg, vilken är beräknad till ca 30 mnkr. 

Från 2024 kommer Tranemo kommun att påverkas genom en kostnad för saneringen på 3 

mnkr – 5 mnkr. Uppdelningen är enligt tidigare överenskommelse. Saneringskostnaden är 

beräknad till 3 mnkr – 5 mnkr enligt uträkningar från Norconsult, som Trafikverket anlitat i 

samband med vägplanen 

Nettoinvesteringen blir efter avdrag med försäljningsintäkten 1,4 mnkr – 3,4 mnkr. 

Finansiering föreslås ske genom att 2 mnkr omfördelas från anslaget för laddinfrastruktur, 

resterande del omfördelas från reserven i investeringsbudgeten.  

I framtagandet av kommunens laddplan samt de mer effektiva elbilarna som finns på 

marknaden ser vi att 5 mnkr kr för laddinfrastruktur är väl tilltaget. Att minska till ca 3 mnkr 

ger inga större negativa konsekvenser. 

Den årliga kapitalkostnaden efter att saneringen är slutförd blir ca 80 000 kr med nuvarande 

ränta. 

 

Jämställdhetsperspektiv 

Ny vägsträcka tenderar inte att påverka jämställdhetsperspektivet.  

Beslutsunderlag 

AU §7, 2023-01-26 

Tjänsteskrivelse 2023-01-11 

Bilaga 1, vägsträcka och saneringskostnader 

Bilaga 2, bud på mark del av Skogarp 1:3 samt delfinansiering av ny väg 1728 

Bilaga 3, värdering Tranemo Skogarp 1:3 Industrimark 

Beslutet skickas till 

Samhällssektionen 

Bygg- och miljö Gislaved 

Ekonomifunktionen 

Slutinstans 

Kommunstyrelsen 

Status 

Avslutat 
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§ 19 Medborgarförslag om sänkt hastighet och säkrare korsningar 

KS/2022:430 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

• Medborgarförslaget anses besvarad avseende punkt 1, 2 och 4. 

• Medborgarförslaget avslås avseende punkt 3. 
Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 

av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 

ska föregås av en barnkonsekvensanalys. 

Beslutsmotivering 

Punkt 1 och 2: Förvaltningen har i uppdrag att sänka bashastigheten till 40 km/h i samtliga 

tätorter. För Tranemo är arbetet i slutskedet och kommer vara genomfört kvartal 1 2023.  

Punkt 4: Hantering av höga häckar och buskage hanteras via Plan och bygglagen, PBL. 

Förvaltningen informerar fastighetsägare årligen om vilket ansvar man har att sköta häckar 

och buskage i korsningar. 

Med detta avser förvaltningen att punkt 1, 2 och 4 är besvarade.  

 

Punkt 3: Det finns inga möjligheter att visa var högerregel uppstår varför denna punkt 

avslås. 

Ärendet 

Henrik Larsen har 2022-09-22 lämnat ett medborgarförslag om sänkt hastighet och säkrare 

korsningar. Förslagsställaren anser att hastigheten genom Tranemo är 50 km/tim överallt är 

orimligt i dagens samhälle. Folk vill gärna köra fortare än vad hastigheten tillåter. För att 

kunna komma åt detta och även göra det kännbart i plånboken vid de tillfällen som 

trafikkontroller görs. Vidare anser förslagsställaren att man ska göra det än mer uppenbart 

var högerregel uppstår samt att kommunen ska se över vilka korsningar som är osäkra att 

passera 

Förvaltningen var i kontakt med förslagsställaren 2022-11-22 för att ge förslagsställaren 

tillfälle att utveckla sitt förslag. Henrik hade inget mer att tillägga. 

 

Förvaltningen arbetar med att sänka bashastigheten till 40 km/h i samtliga tätorter i 

kommunen. Detta arbete görs i samverkan med Trafikverket och polisen. Att sänka till 30 

km/h ska enbart ske på kortare sträckor och där behovet är stort, exempelvis utanför skolor. 

Sänkningen av bashastigheten i Tranemo kommer vara genomförd kvartal 1 2023.  

 

Var högerregel uppstår anges klart och tydligt i 3 kap. 18 § Trafikförordningen (1998:1276). 

Där framgår att ”När två fordons kurser skär varandra har förare väjningsplikt mot det 

fordon som närmar sig från höger utom i de fall som avses i 21–23 §§”. Det finns inga skyltar 

som visar att det är högerregel utan det är upp till varje förare att ha koll på detta.  
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En förare ska enligt lag, Trafikförordningen, 3 kap. 14 §, anpassa sin hastighet till de rådande 

omständigheterna. 

Förvaltningen arbetar återkommande med att informera fastighetsägare om vilket ansvar 

man har om man har en tomt utmed en gata och/eller i en korsning. Tillsynsansvaret för 

buskage på tomtmark har Bygg- och miljöenheten enligt Plan- och bygglagen 8 kap 15 §. Där 

går att läsa ”En tomt ska hållas i vårdat skick och skötas så att risken för olycksfall begränsas 

och betydande olägenheter för omgivningen och för trafiken inte uppkommer. 

Barnkonventionen  

Trafiksäkerhet har alltid en påverkan på barn. I och med det arbete som förvaltningen gör 

kopplat till sänkt bashastighet samt informationskampanjer påverkas barns situation 

positivt. 

 

Jämställdhet- och rättighetsanalys  

Ingen påverkan. 

Ekonomisk påverkan 

Ingen påverkan. 

Beslutsunderlag 

Tjänsteskrivelsen 2022-12-05 

Medborgarförslag om sänkt hastighet och säkrare korsningar 

Bilaga Karta 

Beslutet skickas till 

AU §1, 2023-01-12 

Förslagsställaren Henrik Larsen 

Samhällssektionen 

Stratsys 

Slutinstans 

Kommunfullmäktige 

Status 

Kommunfullmäktige 
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§ 20 Medborgarförslag om lekplats centralt belägen i centralorten, 

gärna med möjlighet för mindre bollspel och kanske hundrastgård 

sammanslaget KS/2022:383 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

• Medborgarförslaget avslås 

Beslutsmotivering 

Ett större projekt pågår för en upprustning av utomhusmiljön vid solgårdsparken, där olika 

aktiviteter för barn ingår. 

Bollplaner finns det på flera ställen i Tranemo och förvaltningen uppfattar besöksfrekvensen 

som låg med tanke på slitaget. 

En hundrastgård har nyligen uppförts i Tranemo och förvaltningen anser det lämpligt att 

vänta med ytterligare hundrastgårdar tills frågor som behov och kostnader kan utvärderas. 

Ärendet 

Henrik Larsen har  2022-08-26 lämnat ett medborgarförslag om centralt belägen lekplats i 

Tranemo samt möjlighet till bollspel för barn och en hundrastgård. 

Förslagsställaren anser att något är fel när han som nyinflyttad får leta i 1,5 timme för att 

hitta en lekplats. Förslagsställaren menar även att det är ett problem att det inte finns någon 

bollplan på området vid solgård och föreslår även en hundrastgård. 

Förvaltningen var i kontakt med förslagsställaren 2022-10-14 för att ge förslagsställaren 

tillfälle att utveckla sitt förslag. 

Barnkonventionen  

Ingen direkt påverkan, då det finns gott om lekmiljöer för barn i närområdet. I 

solgårdsprojektet kommer solgårds utemiljö bevakas utifrån barns synvinkel. 

 

Jämställdhet- och rättighetsanalys  

Ingen påverkan 

Ekonomisk påverkan 

Ingen påverkan 

Beslutsunderlag 

AU §3, 2023-01-12 

Tjänsteskrivelsen 2022-11-02 

Medborgarförslag  
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Beslutet skickas till 

Henrik Larsen 

Samhällssektionen 

Stratsys 

Slutinstans 

Kommunfullmäktige 

Status 

Kommunfullmäktige 
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§ 21 Medborgarförslag om skräpplockare KS/2022:432 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

• Medborgarförslaget avslås 
Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 

av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 

ska föregås av en barnkonsekvensanalys. 

Beslutsmotivering 

Det ligger inte inom renhållningsenhetens ansvar att plocka skräp som folk har slängt i 

naturen. Det är varje enskild medborgare som är ansvarig för att det egna avfallet lämnas på 

avsedda platser. Dessutom är det i lag förbjudet att skräpa ner.  

Ärendet 

Jenny Hedberg har 2022-09-26 lämnat ett medborgarförslag om att höja renhållningstaxan 

och för dessa pengar anställa skräpplockare i varje samhälle.  

Förslagsställaren anser att skräpplockarna lämpligtvis kan vara långtidssjukskrivna som då 

kan arbetsträna genom att plocka skräp. 

Förvaltningen var i kontakt med förslagsställaren 2022-12-05 för att ge förslagsställaren 

tillfälle att utveckla sitt förslag. Jenny hade inget mer att tillägga. 

 

Det förkommer flera ideella initiativ kring skräpplockning runt om i kommunen, både av 

privatpersoner och föreningar. Detta är naturligtvis beundransvärt. 

Renhållningsenhetens uppdrag är att ansvara för insamling, transport och återvinning eller 

bortskaffande av kommunalt avfall enligt 15 kap. 3 § miljöbalken samt avfall under 

kommunalt ansvar enligt 15 kap. 20 § miljöbalken i kommunen. Detta får enligt samma lag, 

miljöbalken 27 kap finansieras med en så kallad renhållningstaxa. I detta uppdrag ingår inte 

insamling av skräp i utomhusmiljö /nedskräpning och det får därmed heller inte finansieras 

med renhållningstaxan. Om kommunen vill anställa skräpplockare måste detta finansieras 

genom skatteintäkter. 

Kommunen utför idag vissa skräpplockarinsatser via sin arbetsmarknadsenhet. Ett av målen 

i den regionala avfallsplanen är att minska nedskräpningen. Förvaltningen kommer under 

2023 aktivt arbeta med detta mål genom informationskampanjer och samarbeten med 

framförallt föreningar.  

Det är varje enskild medborgare som är ansvarig för att det egna avfallet lämnas på avsedda 

platser. Dessutom är det i lag förbjudet att skräpa ner. 
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Barnkonventionen  

Allt som rör miljöfrågor påverkar våra barns framtid på olika sätt. Nedskräpning i all form 

påverkar vår miljö negativt. Kommunen arbetar aktivt med att underlätta för alla att slänga 

sitt skräp på rätt ställen.  

 

Jämställdhet- och rättighetsanalys  

Ingen påverkan om förslaget avslås 

Ekonomisk påverkan 

Ingen påverkan 

Beslutsunderlag 

AU §2, 2023-01-12 

Tjänsteskrivelsen 2022-12-05 

Medborgarförslag om skräpplockare 

Beslutet skickas till 

Förslagsställaren Jenny Hedberg 

Samhällssektionen 

Stratsys 

Slutinstans 

Kommunfullmäktige 

Status 

Kommunfullmäktige 
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§ 22 Medborgarförslag om att man ska kunna betala med kontanter i 

kommunens verksamheter KS/2022:424 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

• Medborgarförslaget avslås 
Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 

av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 

ska föregås av en barnkonsekvensanalys. 

Ärendet 

Katarina Nyman har 2022-09-20  lämnat ett medborgarförslag om att återinföra möjlighet att 

betala med kontanter i kommunens alla verksamheter. Förslagsställaren anser att 

kommunen ska återinföra möjlighet att betala med kontanter i kommunens verksamheter då 

det finns flera medborgare som inte har möjlighet att betala med annat än kontanter.  

 

Förvaltningen var i kontakt med förslagsställaren 2022-11-15 för att ge förslagsställaren 

tillfälle att utveckla sitt förslag. Katarina Nyman vill tillägga att kommunen behöver vara ett 

föredöme i frågan. 

 

I dagsläget finns det möjlighet att betala med swish eller kort i kommunens verksamheter. 

Förvaltningen anser att det är tillräckligt med befintliga betalningsmöjligheter med 

anledning av de negativa konsekvenserna som medförs om kontant hantering ska införas 

igen. För att kunna införa kontant hantering behövs följande: 

-  Inköp av kassaapparater för att ta emot kontanter, vilket även innefattar 

verksamheter där kök som inte säljer måltider till allmänheten omfattas och det 

handlar då om 22 olika verksamheter. 

- Kontanter måste sättas in på bank vilket medför att anställd får åka på arbetstid, samt 

att det medför merersättning för resa och i vissa fall även övertid. Åker personalen 

under ordinarie arbetstid innebär det att verksamheten är en tjänst mindre under den 

tiden.  

- Växelkassa måste alltid finnas på alla ställen.  

- Växelkassan måste kunna förvaras på ett säkert sätt vilket innebära att låsbara 

skåp/kassaskåp behöver köpas in. 

- Förvaring av kontanter i verksamheten innebär försämrad säkerhet för personalen. 

- Ökad arbetsbelastning för personal som redan idag har en ansträngd situation. 

 

Verksamheterna bedömer själva att det är vid väldigt få tillfällen där kontant betalning 

önskas, vilket gör att nackdelarna överväger fördelarna.   
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Barnkonventionen  

Att inte erbjuda kontant betalning kan ha en negativ påverkan med anledning av att det inte 

ger samma förutsättningar för alla att kunna betala med kontanter. 

 

Jämställdhetsperspektiv 

I ett av Tranemo kommunfullmäktiges mål står att brukarens perspektiv ska vara 

utgångspunkt för verksamheten. Kommunen ska verka för att alla ska behandlas lika utefter 

egna och olika förutsättningar.  

 

Att inte kunna betala med kontanter kan för vissa medborgare medföra att köp inte kan 

göras i vid flera av kommunens verksamheter och där betala kontant. Kommunen bör föregå 

med gott exempel och inte utesluta grupper i samhället, kontanter är fortfarande ett giltigt 

betalmedel och framför allt äldre, barn och invånare med funktionsvariation ska ha rätt att 

nyttja den kommunala offentliga servicen. Dessa grupper är de som mest använder 

kontanter. 

När vissa personer i Tranemo kommun inte kan betala med kontanter innebär de att de inte 

har samma möjligheter vilket är negativt ur ett jämställdhetsperspektiv.  

Ekonomisk påverkan 

Ökad kostnad för inköp av kassaapparat/kassaskåp, eventuellt mertid och 

kilometerersättning för de verksamheter som berörs. Endast under kök finns 22 

verksamheter och det finns fler verksamheter som eventuellt kan beröras. 

Beslutsunderlag 

AU §9, 2023-01-26 

Tjänsteskrivelsen 2022-11-15 

Medborgarförslag  

Beslutet skickas till 

Katarina Nyman 

Servicesektionen 

Slutinstans 

Kommunfullmäktige 

Status 

Kommunfullmäktige  
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§ 23 Motion: Stärk den lokala demokratin - vitalisera 

Kommunfullmäktige (M) KS/2022:352 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

• Motionen avslås 
Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 

av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 

ska föregås av en barnkonsekvensanalys. 

Ärendet 

Stephan Bergman (M) Ellinor Liljegren (M) och Kathleen Wireklev (M)  har 2022-08-01 

lämnat en motion angående att stärka den lokala demokratin och att vitalisera 

kommunfullmäktige. Förslagsställarna föreslår att genom en enkät ta reda på vad som 

begränsar ledamöterna och vad som kan göras föra att få ledamöterna mer aktiva, att ge 

kommunstyrelsen eller demokrati och visionsberedningen i uppdrag att föreslå 

kommunfullmäktige åtgärder som leder till större aktivitet hos ledamöterna. Vidare föreslår 

motionärerna att minska antalet ledamöter i kommunfullmäktige till 31 stycken from nästa 

mandatperiod. 

 

Förvaltningen var i kontakt med Stephan Bergman 2022-11-15 för att ge motionären tillfälle 

att utveckla sitt förslag. Motionären hade inget att tillägga i ärendet. 

 

Förvaltningens motivering till avslag:  

För att få ledamöter att i kommunfullmäktige att var mer aktiva på sammanträdena bör 

partierna internt uppmuntra ledamöter i kommunfullmäktige att framföra sina åsikter.  

Det finns heller inget hinder att vem som helst av ledamöterna har möjlighet att i talarstolen 

framföra sin åsikt. Som ledamot är hen inte endast är vald att framföra sin egna åsikt utan 

också vald att föra medborgarnas talan. 

 

Tranemo kommun har sedan 90-talet haft 37 ledamöter i kommunfullmäktige. Om antal 

ledamöter i kommunfullmäktige ska ändras måste det enligt kommunallagen 5 kap 6 § 

anmälas till länsstyrelsen senast februari månad det år valet sker.  

Barnkonventionen  

Ärendet har ingen negativ påverkan utifrån barnkonventionens bestämmelser. 

 

Jämställdhetsperspektiv 

Ärendet påverkas inte ur ett jämställdhetsperspektiv. 
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Ekonomisk påverkan 

Ärendet har ingen ekonomisk påverkan såvida det inte blir beslutat att antal ledamöter ska 

minska till nästa mandatperiod (2027-2030).  

Beslutsunderlag 

AU §5, 2023-01-12 

Tjänsteskrivelse 2022-11-15 

Motion om att stärka demokratin och vitalisera kommunfullmäktige 

Beslutet skickas till 

Stephan Bergman (M) 

Kathleen Wireklev (M) 

Ellinor Liljegren Kalmar (M)     

Servicesektionen 

Slutinstans 

Kommunfullmäktige 

Status 

Kommunfullmäktige 
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§ 24 Motion: Demokrati i Tranemo (M) KS/2022:357 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

• Motionen avslås 
Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 

av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 

ska föregås av en barnkonsekvensanalys. 

Ärendet 

Stephan Bergman, Kathleen Wireklev och Ellinor Liljegren Kalmar, samtliga från Moderata 

partiet i Tranemo  har 2022-07-19  lämnat en motion om viljan att öka demokratin i Tranemo. 

Förslagsställaren anser att man ska utöka deltagandet för alla partier med en representant för 

alla partier, i alla utskott. 

 

Förvaltningen var i kontakt med förslagsställaren Stephan Bergman, 2022-11-15 för att ge 

motionären tillfälle att utveckla sitt förslag. Förslagsställaren hade inget mer att tillägga till 

ärendet. 

 

Utskotten har under mandatperioden 2018–2022 innehållit 3 ledamöter och 3 ersättare i varje 

utskott. Ordförandeposterna har tillhört majoriteten och vice ordförande har tillhört 

oppositionen. Utöver dessa två finns en 2e vice ordförande. Denna ledamot har tillhört 

majoriteten. Varje utskottsledamot har en personlig ersättare som kallas in när ledamoten 

har förhinder.  

 

Förvaltningen ser att partierna är tillräckligt representerade i utskotten då både majoritet och 

opposition finns representerade vilket utgör en jämnhet i besluten och att man där kan 

framföra de olika infallsvinklarna och aspekterna i ärendet.  

 

Dialoger förs även mellan förvaltning, majoritet och opposition vilket främjar insynen. 

Partierna har också möjlighet att under kommunstyrelsens sammanträden framföra sina 

åsikter och synpunkter, vilket kan tas upp på de gemensamma genomgångarna som 

partierna har inför varje kommunstyrelsesammanträde. 

 

Förvaltningen föreslår därför att man under mandatperioden fortsätter att ha utskotten i den 

form som varit under förra mandatperioden.  

Barnkonventionen  

Ärendet har ingen negativ påverkan utifrån barnkonventionens bestämmelser. 

 

Jämställdhet- och rättighetsanalys  
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I Tranemo verkar kommunfullmäktige, alla nämnder och utskott för ett jämställt klimat. 

Invalda ledamöter i kommunfullmäktige finns idag 20 män och 17 kvinnor. 

Om inte män och kvinnor är jämt fördelat i nämnderna kan beslut i framtiden komma att bli 

ofördelaktigt för både kvinnor och män. Det är upp till partierna, kommunstyrelsen och 

kommunfullmäktige att se till att det blir en jämn fördelning av kvinnor och män samt olika 

åldrar på personer som väljs in till olika poster.  

Ekonomisk påverkan 

Om beslut fattas om fler ledamöter i utskotten blir det en ekonomisk konsekvens på grund 

av högre arvodeskostnader.   

Beslutsunderlag 

AU §6, 2023-01-12 

Tjänsteskrivelse 2022-11-07 

Motion Demokrati  

Beslutet skickas till 

Stephan Bergman (M),  

Ellinor Liljegren Kalmar (M),  

Kathleen Wireklev (M)     

Servicesektionen 

Stratsys 

Slutinstans 

Kommunfullmäktige 

Status 

Kommunfullmäktige 
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§ 25 Uppdrag - mål och riktlinjer för minoritetspolitiskt arbete 

KS/2022:526 

Kommunstyrelsens beslut 

• Antar Riktlinjer för minoritetspolitiskt arbete. 

• Förvaltningen får i uppdrag att medvetengöra riktlinjerna på kommunens hemsida 

på minoritetsspråken. 
Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 

av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 

ska föregås av en barnkonsekvensanalys. 

Beslutsmotivering 

Lag (2009:1299) om nationella minoriteter och minoritetsspråk. 

Ärendet 

I Sverige finns fem erkända minoriteter; judar, romer, tornedalingar, samer och 

sverigefinnar. Minoriteternas rättigheter finns samlade i särskild lagstiftning. 

Minoriteternas gemensamma nämnare är att de har befolkat Sverige under lång tid samt att 

de utgör grupper med en uttalad samhörighet med en egen religiös, språklig eller kulturell 

tillhörighet samt en vilja och strävan att behålla sin identitet.  

Alla fem nationella minoriteter omfattas av lagen som ska ge skydd för exempelvis språk, 

kultur och inflytande i samhällsfrågor. Den 1 januari 2019 förstärktes rättigheterna för de 

nationella minoriteterna och minoritetsspråken. 

Tranemo kommun antog 2022-11-26, § 160, en motion om att upprätta riktlinjer för 

minoritetspolitiskt arbete.  

Barnkonventionen  

Ärendet påverkar barn positivt då barn inom minoriteterna kan påverka utifrån lagen om 

minoriteter och minoritetsspråk. 

Ekonomisk påverkan 

Ärendet har ingen ekonomisk påverkan. 

 

Jämställdhetsperspektiv 

Ärendet påverkas positivt utifrån ett jämställdhetsperspektiv.  

Beslutsunderlag 

AU §10, 2023-01-26 

Tjänsteskrivelse 2023-01-04 

KF §160 Svar - Motion om mål och riktlinjer för minoritetspolitiskt arbete 

Riktlinje för minoritetspolitiskt arbete 
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Förslag till beslut på sammanträdet 

Eva-Karin Haglund (S) yrkar på att ge förvaltningen i uppdrag att medvetengöra riktlinjerna 

på kommunens hemsida på minoritetsspråken.  

Beslutsgång 

Ordförande frågar kommunstyrelsen om de kan besluta enligt Haglunds (S) yrkande. 

Yrkandet bifalles. 

Beslutet skickas till 

Servicesektionen 

Författningssamlingen 

Slutinstans 

Kommunstyrelsen 

Status  

Avslutat 
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§ 26 Motion om inventering av skyddsrum i Tranemo kommun - 

ChrisTina Yngvesson (oberoende (M)) KS/2022:124 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

• Motionen anses besvarad. 
Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 

av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 

ska föregås av en barnkonsekvensanalys. 

Ärendet 

Christina Yngvesson har den 3 mars 2022 lämnat en motion angående inventering av 

skyddsrum. Förslagsställaren anser att:  

• Tranemo kommun skyndsamt inventerar vilka skyddsrum det finns i kommunen och 

vilken status dessa har. 

• Etablerar ett samarbete med civilsamhället så att vi har täckning och krisberedskap i 

hela kommunen. 

• Publicering sker på kommunens hemsida så att allmänheten hålls informerad. 

 

Förvaltningen var i kontakt med motionsställaren den 9 december 2022 för att ge motionären 

tillfälle att utveckla sitt förslag. Motionsställaren hade inget ytterligare att tillägga.  

Bakgrund  

Sverige har haft skyddsrum sedan 1940-talet. Under kalla kriget (åren 1945–1991) byggdes 

stora mängder skyddsrum. Efter kalla krigets slut avvecklades stora delar av det civila 

försvaret som en följd av det fredliga och stabila omvärldsläget som rådde under många år. 

Bedömningen som gjordes var att det inte fanns något behov av ett omfattande civilt försvar. 

I stället var fokus på att utveckla en beredskap för fredstida kriser. Byggandet av nya 

skyddsrum upphörde i princip 2002 vilket bl.a. har medfört att det generellt saknas 

skyddsrum i nybyggda bostadsområden, inte minst i storstäderna. Härefter har endast ett 

mindre antal nya skyddsrum byggts i Sverige, i förekommande fall i samband med 

ombyggnation eller rivning av en byggnad med befintligt skyddsrum. Det säkerhetspolitiska 

läget har dock försämrats över tid och sedan 2015 pågår en återuppbyggnad av det civila 

försvaret.  

 

Skyddsrummen i Sverige räcker inte till hela befolkningen. Skyddsrummen är i första hand 

en möjlighet i områden som är svåra att utrymma, till exempel större tätorter eller städer. I 

Sverige tillhör man inte något speciellt skyddsrum utan vid fara under höjd beredskap är 

anvisningen att ta sig till det skyddsrum eller skyddande utrymme som är närmast. 
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Skyddsrum i Tranemo kommun 

I Tranemo kommun finns det inga aktuella eller upprustade skyddsrum. MSB, Myndigheten 

för samhällsskydd och beredskap, har tidigare gjort en hotbildsanalys som bygger på att 

orter med färre invånare än 5000 inte behöver ha några skyddsrum. Det är anledningen till 

att det inte finns några i Tranemo kommun eftersom det inte finns någon ort i kommunen 

som har 5000 invånare eller fler.  

Samarbete vid samhällsstörning  

Tranemo kommun ansvarar för hela vårt geografiska område avseende civil beredskap. Vi 

gör alltså i vår planering ingen skillnad på tätort eller landsbygd utifrån ett 

planeringsperspektiv. Kommunen ansvarar för att samhällsviktig verksamhet såsom bland 

annat äldreomsorg, dricksvattenförsörjning, räddningstjänst och skola osv. fungerar även 

vid samhällsstörning eller extraordinär händelse. Samtidigt har varje individ ett ansvar att 

förbereda sig/planera för att kunna klara sig själv i en vecka (men gärna mer). Ett antal 

kampanjer på hemberedskap har senaste åren genomförts på det temat. 

 

Samarbete sker idag med övriga Sjuhäradskommuner, men också Länsstyrelsen. Vi har även 

etablerad så kallad stabssamverkan med räddningstjänst, polis, regionen (SÄS) och 

sjuhäradskommunerna där vi identifierar hur vi kan hjälpa varandra vid samhällsstörningar. 

Även hemvärnet kan vara behjälpliga vid en kris. Lokalt finns etablerad samverkan med 

civilsamhället gällande exempelvis krisstöd.  

Information  

På Tranemo kommuns hemsida, www.tranemo.se, finns väl uppbyggda informationssidor 

om allt från vad krisberedskap innebär, hemberedskap, informationspunkter och krisstöd. 

Från regionalt håll informerar Länsstyrelsen och från nationellt håll finns material och 

information från MSB, Myndigheten för samhällsskydd och beredskap. Sveriges nationella 

krissida, krisinformation.se, är också en viktig informationskanal.  

Barnkonventionen  

Svaret på motionen har ingen påverkan ur ett barnrättsperspektiv eftersom det redogör för 

hur det ser ut med skyddsrum, samarbete och information idag. Ur ett större perspektiv är 

dock barns bästa viktigt att beakta vid arbete och planering av civil beredskap, vilket går i 

linje med artikel 6 i barnkonventionen som beskriver barns rätt till liv, överlevnad och 

utveckling.  

Jämställd- och jämlikhet 

Svaret på motionen har ingen påverkan ur ett jämställd- eller jämlikhetsperspektiv.   

Ekonomisk påverkan 

Ärendet har ingen påverkan ur ett ekonomiskt perspektiv.  
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Beslutsunderlag 

AU §8, 2023-01-26 

Svar på motion om inventering av skyddsrum i Tranemo kommun. 

Motion inventering skyddsrum. 

Beslutet skickas till 

Christina Yngvesson    

Servicesektionen 

Stratsys 

Slutinstans 

Kommunfullmäktige 

Status 

Kommunfullmäktige 
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§ 27 Granskning av rutiner för placeringar i familjehem/HVB-hem 

KS/2022:404 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

• Noterar åtgärder gjorda gällande rutiner och handläggning av placeringar i 

familjehem utifrån KPMG:s granskning och rekommendationer. 

Kommunstyrelsens beslut 

• Återrapportering ska ske till omsorgsutskottet december 2023.  
Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 

av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 

ska föregås av en barnkonsekvensanalys. 

Beslutsmotivering 

Omsorgsutskottet har gjort en plan för att åtgärda de rekommendationer som framkom i 

KPMG:s granskningar 2019 och 2022.  

Sammanfattning av ärendet 

2019 gjorde KPMG en granskning av kommunens rutiner och handläggning av placeringar i 

familjehem. Rekommendationerna i denna följdes upp i en granskning 2022. I den 

granskningen framkom att rekommendationerna inte åtgärdats fullt ut och kvarstår därför 

tillsammans med nya rekommendationer. Omsorgsutskottet har gjort en plan för att åtgärda 

alla kvarstående och nya rekommendationer.  

Ärendet 

2019 gjorde KPMG en granskning av kommunens rutiner vid placering i familjehem. Där 

framkom det att det fanns brister i kommunens rutiner för styrning och uppföljning av 

placering av barn och unga i familjehem och HVB-hem. En uppföljning av granskningen 

gjord 2019 gjordes 2022. Granskningen syftade till att dels bedöma om kommunen vidtagit 

åtgärder utifrån föregående gransknings rekommendationer och dels se över nuvarande 

rutiner.    

I granskningen 2022 har bedömningen gjorts att kommunstyrelsen inte vidtagit nödvändiga 

åtgärder utifrån granskningen gjord 2019. Dessa rekommendationer kvarstår. Vidare görs 

bedömningen att nuvarande rutiner brister med hänvisning till att det saknas fastställda 

rutiner att arbeta utifrån.  

I nästkommande avsnitt framkommer vilka åtgärder som omsorgsutskottet har planerat eller 

redan genomfört utifrån rekommendationer från granskning 2019 och 2022.  

Åtgärder utifrån rekommendationerna i granskning 2019 

• Mål i genomförandeplaner följs upp kontinuerligt, enligt regelverk och vid behov. 
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• I samverkan med systemförvaltare ses verksamhetssystemet över. Behov av 

ändringar i systemet utifrån rättssäkerhet men även för att underlätta i 

arbetsprocessen genomförs.  

• Skriftliga rutiner för utredning av den unges behov har tagits fram och 

implementeras i syfte att säkerställa en likvärd och rättssäker handläggning.  

• Rutiner för stöd till familjehem samt rutiner för dokumentering av genomförda 

insatser är under framtagande. I familjehemssekreterarens uppdrag ingår att följa 

upp och vid behov vara ett stöd till familjehemmen.  

• Familjehem utreds enligt utredningsmetoden En varaktig relation, i samband med 

denna inhämtas referenser och registerutdrag och allt dokumenteras i enlighet med 

kraven i aktuella regelverk. I varje familjehems journal dokumenteras löpande 

uppföljningar. Uppföljning gällande det placerade barnet görs i barnets journal. 

Framförallt enligt regelverk var sjätte månad vid övervägande/omprövning men 

även däremellan.  

 

Åtgärder utifrån rekommendationerna i granskning 2022 

• Omsorgsutskottet har beslutat att ta fram en rutin för hur verksamheten arbetar med 

placeringar. Denna bygger på socialtjänstlagen och riktlinjer från SKR. Arbetet är 

påbörjat, både med att ta fram rutiner och processer. Dessa kommer att vara klara 

skyndsamt men målsättningen är att de ska vara klara senast sista mars 2023. Rutinen 

följs upp kontinuerligt och kommer finnas lättillgänglig på Infocaption och Nemo. 

Gällande arvoden till familjehemmen så arbetar omsorgsutskottet utifrån SKR:s 

riktlinje.  

• Verksamhetsplan för enheten där familjehemsvård ingår är framtagen. I denna finns 

utvecklingsmål kopplade till enheten. Ett mål gäller familjehemsvården, att den ska 

vara rättssäker och att det ska finnas upprättade rutiner.   

• Familjehemssekreterare och verksamhetsutvecklare har avsatt tid för att ta fram 

erforderliga dokument. Enhetschef ser till att tid som behövs för uppdraget finns.  

• Alla genomförandeplaner och vårdplaner följs upp kontinuerligt enligt gällande 

regelverk.   

• All dokumentation dokumenteras i verksamhetssystemet Treserva. 

• Omsorgsutskottet har under granskningen 2022 uttryckt att de underlag som de får 

från omsorgsutskottet vid ex. övervägande av fortsatt vård är väl genomarbetade och 

mycket informativa. Omsorgsutskottet har även uttryckt att dialogen med 

socialsekreterarna är bra. Finns önskemål från omsorgsutskottet om information 

gällande pågående placeringar mellan övervägande finns möjlighet till detta. 

• Alla som arbetar med barn och unga ska minst gå grundutbildningen i BBIC genom 

Yrkesresan. Några handläggare har gått fler fördjupningsutbildningar. Det finns en 
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BBIC-samordnare inom Sjuhärad som informerar om nyheter mm. Enheten håller sig 

uppdaterad genom nätverksarbete i Sjuhärad.  

• Kontakt är tagen med sektionens systemförvaltare för att tillse att modul i 

verksamhetssystem överensstämmer med regelverk, dokumentationsbehov och 

beslutsvägar. Utbildning i Treserva kommer ske för alla handläggare inom 

Myndighet under våren 2023. Det finns två systemcoacher som kan vara behjälpliga 

med att handha systemet.  

• Genomförandeplaner tas fram i alla beslutade insatser där det inte är uppenbart 

obehövligt och utformas i samverkan med den berörde. Det finns två ärenden 

(syskon) där detta ej har skett men där finns särskilda omständigheter 

dokumenterade. 

Barnkonventionen  

Det är av vikt att arbetet med placeringar i familjehem sker på ett rättssäkert vis där 

handläggningsprocess och rutiner för dokumentation mm följs. Rutiner är under 

framtagande, arbetssättet har funnits sedan tidigare även om det inte varit nedskrivet i en 

upprättad rutin. Bedömningen är att de placerade barnens rättigheter tillvaratas enligt 

barnkonventionen.  

Ekonomisk påverkan 

Beslutet har ingen ekonomisk påverkan.  

 

Jämställdhetsperspektiv 

De rutiner som är under framtagande stämmer väl överens med följande av kommunens 

jämställdhetsmål: Att varje sektion ska agera för att garantera likvärdig behandling, oavsett 

kön. Alla anställda i Tranemo kommun ska bidra till en jämställd verksamhet. Alla 

verksamheter riktade mot barn och unga ska arbeta på ett medvetet jämställt förhållningssätt 

och aktivt arbeta för att avskaffa stereotypa uppfattningar om könsroller.  

Beslutsunderlag 

AU §12, 2023-02-09 

Tjänsteskrivelse 2023-01-12 

Slutlig granskning av placeringar i Tranemo kommun 2022 

Föredragning och debatt 

Sektionschef Angela Madsén Jonsson och tf. verksamhetschef Frida Jonassen föredrar 

ärendet och svarar på frågor. 

Ad
do

 S
ig

n 
ID

-n
um

m
er

 : 
fa

fd
7c

5d
-b

57
9-

4d
1f

-a
de

4-
38

0e
ed

2b
5b

66



  

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

Kommunstyrelsen 

2023-02-23 

   

Ordförandes sign Justerares sign Justerares sign Sekr sign Utdragsbestyrkande 38 

 

Beslutet skickas till 

Omsorgssektionen 

Revisorerna 

Stratsys 

Slutinstans 

Kommunfullmäktige 

Status  

Kommunfullmäktige 
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§ 28 Anmälan om kränkande särbehandling till huvudman 2023 

- rutin 

 KS/2023:21, KS/2022:107 

Kommunstyrelsens beslut 

• Godkänner redovisningen av inkomna anmälningar av kränkning till huvudmannen 

för december 2022 och januari 2023. 
Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 

av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 

ska föregås av en barnkonsekvensanalys. 

Beslutsmotivering 

Skolans arbete mot diskriminering och kränkande behandling regleras i skollagen. Följande 

paragraf beskriver vad som gäller:  

”En lärare, förskollärare eller annan personal som får kännedom om att ett barn eller en elev anser sig 

ha blivit utsatt för kränkande behandling i samband med verksamheten är skyldig att anmäla detta till 

rektorn. En rektor som får kännedom om att ett barn eller en elev anser sig ha blivit utsatt för 

kränkande behandling i samband med verksamheten är skyldig att anmäla detta till huvudmannen. 

Huvudmannen är skyldig att skyndsamt utreda omständigheterna kring de uppgivna kränkningarna 

och i förekommande fall vidta de åtgärder som skäligen kan krävas för att förhindra kränkande 

behandling i framtiden.” Skollagen 2010:800 6 kap. 10 §  

Huvudmannens ansvar att utreda och åtgärda är i Tranemo kommun delegerat till rektor 

och bitr. rektor. Detta redovisas separat som delegationsbeslut. 

Ärendet 

Lärandesektionen redovisar till varje utskottssammanträde de anmälningar om kränkning 

som har inkommit sedan förra sammanträdet. Från 2023 redovisas endast utförligare 

sammanställning och analys av de kränkningsärenden som inkommit under läsåret efter 

läsårsslut. I tabellen nedan redovisas de 16 anmälningar som inkommit sedan förra 

utskottsmötet.  

 

Tabell 1. Anmälda kränkningar inkomna 2022-12-05—2023-01-05 
Skolform Utsatt 

barn/elev 

 Inblandade  Typ av 

kränknin

g 

 Diskriminerings-

grund 

Vilka 

Grundskola  

7-9 

Elev/ 

Flicka 

1 Elev/ 

Pojkar 

3 Psykisk 1 Ja 5 

Grundskola  

7-9 

Elev/ 

Pojke 

1 Elev/ 

Pojkar 

3 Muntlig 1 Ja 3 

Grundskola  

7-9 

Elev/ 

Pojke 

1 Elev/ 

Pojke 

1 Fysisk/ 

Muntlig 

1 Nej 0 
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Grundskola  

7-9 

Elev/ 

Flicka 

1 Elev/ 

Pojkar 

2 Psykisk/

Muntlig 

1 Ja 1, 3 

Grundskola  

7-9 

Elev/ 

Flicka 

1 Elev/ 

Flickor 

5 Psykisk/

Muntlig 

1 Nej 0 

Grundskola  

7-9 

Elev/ 

Pojke 

1 Elev/ 

Pojkar 

4 Fysiskt/ 

Psykisk 

1 Nej 0 

Grundskola  

7-9 

Elev/ 

Pojke 

1 Elev/ 

Pojkar 

6 Psykisk/

Muntlig/ 

Skriftlig 

1 Ja 4 

Grundskola  

7-9 

Elev/ 

Flicka 

1 Elev/ 

Pojke 

1 Psykisk/

Muntlig 

1 Nej 0 

Grundskola  

7-9 

Elev/ 

Flicka 

1 Elev/ 

Pojke 

1 Muntlig 

 

1 Nej 0 

Grundskola  

7-9 

Elev/ 

Flicka 

1 Elev/ 

Flickor 

3 Psykisk  1 Nej 0 

Grundskola  

7-9 

Elev/ 

Pojke 

1 Elev/ 

Flickor 

2 Psykisk/

Muntlig  

1 Nej 0 

Grundskola  

7-9 

Elev/ 

Flickor 

2 Elev/ 

Pojke 

1 Muntlig  1 Nej 0 

Grundskola  

7-9 

Elev/ 

Flicka 

1 Elev/ 

Pojkar 

2 Psykisk/

Muntlig 

1 Nej 0 

Grundskola  

7-9 

Elev/ 

Pojke 

1 Elev/ 

Pojke 

1 Fysiskt/ 

Muntlig  

1 Ja 3 

Grundskola  

7-9 

Elev/ 

Flicka 

1 Elev/ 

Pojke 

1 Fysisk 1 Nej 0 

Grundskola  

7-9 

Elev/ 

Pojkar 

2 Elev/ 

Pojkar 

2 Muntlig 1 Ja 3, 5 

         

Tabell 2. Anmälda kränkningar kopplad till diskrimineringsgrund inkomna  

2022-12-05—2023-01-05 
Diskrimineringsgrunder Antal 

1.Kön 1 

2. Könsöverskridande identitet  

3. Etnicitet 4 

4. Funktionshinder 1 

5. Sexuell läggning 2 

6. Ålder  

7. Religion  

Barnkonventionen  

Alla barn och elever ska känna sig trygga och respekterade som de är. Detta är reglerat i 

såväl barnkonventionen som skollagen. Rutinerna för anmälan och utredning av 

kränkningar och diskriminering är en del av Lärandesektionens trygghetsarbete, 

sammantaget syftar till att uppnå trygghet och trivsel för alla barn och elever i 

verksamheten.   
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Ekonomisk påverkan 

Ingen påverkan 

 

Jämställdhet- och rättighetsanalys 

I ärendet 2022-12-05—2023-01-05 så är det 8 pojkar och 10 flickor som blivit utsatta för 

kränkningar.  

I de fall där pojkar varit utsatta för kränkningar så handlar det om fysiska, muntliga och 

psykiska kränkningar.   

Av de 8 pojkarna som utsatts, så är det 7 av dem som utsatts av andra pojkar och 1 som 

utsätts av flickor. 

4 av totalt 6 fall av kränkandebehandling utifrån diskrimineringsgrunderna var gentemot 

pojkar, där Etnicitet förekom mest.  

När det kommer till flickornas kränkningar så handlar det om fysiska, muntliga och 

psykiska kränkningar. 

Av de 10 flickor som utsatts, så är det 8 av dem som utsatts av andra pojkar och 2 som utsatts 

av flickor. 

2 av totalt 6 fall av kränkandebehandling utifrån diskrimineringsgrunderna var riktat 

gentemot flickor, vilka var sexuell läggning och kön. 

Beslutsunderlag 

LU §3, 2023-01-12 

Tjänsteskrivelse 2023-01-05 

Beslutet skickas till 

Lärandesektionen 

Slutinstans 

Kommunstyrelsen 

Status  

Avslutat 
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§ 29 Information från förvaltningen KS/2023:1 

Kommunstyrelsens beslut 

• Godkänner förvaltningens information.  

• Förvaltningen får i uppdrag att ta fram beslutsunderlag för nedläggning av lekplatser 

och att ärendet ska behandlas i den politiska ärendegången. 
Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 

av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 

ska föregås av en barnkonsekvensanalys. 

Förvaltningens information till kommunstyrelsen 

Återläggning av anpassningar  

I budget 2023–2025 beslutade KF om åtgärder motsvarande 20,4 mnkr. Om det ekonomiska 

utgångsläget skulle förbättras för kommunen fanns en i budget antagen prioriteringsordning 

på hur dessa medel skulle återläggas. Givet de förbättrade ekonomiska förutsättningar som 

nu gäller sker nedan och ska ses som verkställt från och med januari. Förbättringarna är 

hänförbara till elstöd (5 mnkr), generellt statsbidrag (5 mnkr) och bättre skatteunderlag (2 

mnkr).  

Detta är den enda justering som sker, även om det under året givetvis kommer att variera 

hur kommunens prognosticerade intäkter väntas bli.  
Kommunreserv återläggs  3,4  

Lönepott återläggs 0,4 % 2,1  

Sociala investeringar återläggs 1,0  

Omsorgssektionen (prestationsersättning) 5,5  

Summa 12,0  

Månadsuppföljning (indikation per sista januari)  

Det görs ingen månadsuppföljning per sista januari i och med förvaltningens arbete med 

årsbokslutet. Dock finns ett behov givet de förutsättningar som i dagsläget är kända om att 

informera kommunstyrelsen om det relativt ansträngda läget. Nedan följer en mycket kort 

aggregerad uppföljning per sektion, vidare analyser kommer vid nästa ordinarie 

månadsuppföljning per sista februari. Nedan siffror är inklusive tidigare redogjort 

återläggning av anpassningar om totalt 12 mnkr som informerats ovan. Redogörelsen avser 

endast sektionerna, utgångsläget om ett kommunresultat om 22 mnkr ligger oförändrat.   

Samtliga sektioner har arbetat för att anpassa kostnaderna efter givna ramar. Det har 

inneburit anpassningar. Efter de är genomförda är utgångsläget enligt nedan:  
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Lärandesektionen 

Underskott 2,8 mnkr. Främst kopplat till högre kostnader inom gymnasiet. Åtgärdsarbete 

pågår.  

Samhällssektionen 

Underskott 1 mnkr. Kostnadsökningar på kosten är främsta förklaringen. Åtgärdsarbetet 

pågår.   

Omsorgssektionen 

Budgeten i balans, +/- = 0. Detta har möjliggjorts dels genom tillfälliga prestationsmedel som 

återlagts om 5,5 mnkr som andra vidtagna åtgärder.  

Servicesektionen 

Budgeten i balans, +/- = 0. Detta efter anpassningar om drygt 0,7 mnkr inom ramen för 

förvaltningens mandat.  

Kommunikationsgrupp Tillväxt Tranemo  

Den 1 mars kommer kommunikationsgruppen i Tillväxt 

Tranemo att anordna en workshop i kommunhuset där vi bjudit 

in kommunikationsansvariga från företagen. Reklambyrån IPM 

från Ulricehamn kommer att föreläsa om sociala medier och GDPR 

och arbetsgruppen kommer att hjälpa kommunikatörerna på 

traven för att dela inlägg från Tillväxt Tranemo för bättre 

spridning. 

Kulturkonferens 

Föregående vecka deltog kulturchef Juan Ochoa i ett offentligt samtal på ”Folk och Kultur” i 

Eskilstuna. Rubriken för samtalet var konstnärlig frihet i praktiken och hur funkar principen 

”Armlängds avstånd”?  

I panelen satt även Lena Ylipää – konstnär, Anna-Karin Axelsson - kulturchef region 

Kronoberg, Kajsa Ravin - generaldirektör Kulturrådet, Mika Romanus - direktör 

Konstnärsnämnden, Susanna Dahlberg - vd Riksteatern och moderator Zanyar Adami - 

författare och föreläsare.  
Konstnärlig frihet i praktiken (folkochkultur.se) 

Kommunalt övertagandet av förpackningsinsamling 

Inom renhållningsverksamheten pågår ett intensivt arbete med att planera och förbereda för 

det kommunala övertagandet av förpackningsinsamlingen. Den 20 februari arrangeras en 

informationsträff för fastighetsägare med större flerfamiljshus, i syfte att ge information om 

den kommande förändringen, krav på utrymmen samt tidsplan på införandet.  

Vi har en pågående process där vi tillsammans med övriga Sjuhäradskommuner, dock inte 

Borås stad, gemensamt ska upphandla tjänster för tömning och drift av 

återvinningsstationerna och hämtning av förpackningsavfall vid flerfamiljshus, vilket ska 

vara i drift 2024. Tranemo är sammanhållande och ansvarig för upphandlingen. 
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Nedläggning av lekplatser  

I kommunen finns idag cirka 50 lekplatser. Skicket på lekplatserna är överlag slitet och det 

märks i samband med de årliga säkerhetsbesiktningarna. Kostnaden för att upprätthålla 

säkra lekplatser är både höga och återkommande. Förvaltningen gör bedömningen att det 

inte finns ekonomi att klara av att ha alla 50 lekplatserna kvar och genomför därför 

nedläggning av nedanstående 8 lekplatser. 

• Gullringens lekplats Tranemo 

• Hestra lekplats Tranemo 

• Ölsremma lekplats 

• Villagatans lekplats Grimsås 

• Skogsvägens lekplats Dalstorp 

• Björkstigens lekplats Ljungsarp 

• Kyndelvägens lekplats Länghem 

• Sommarvägens lekplats Limmared  

RORiLand – Resor och oresor i landsbygder 

Det pågår ett pilotprojekt i Uddebo med flera samverkanspartners (Boråsregionens 

kommunalförbund, Västra Götalandsregionen, Fyrbodals kommunalförbund och Skaraborgs 

kommunalförbund). RORiLand – Resor och oresor i landsbygder är ett projekt finansierat av 

Energimyndigheten. I projektet studeras grannskapskontor och lokala mobilitetstjänster som 

enskilda fenomen (men särskilt när de sker i kombination) för att se hur de kan bidra till 

minskad pendling och bättre levnadsvillkor i landsbygder. 

Appen som arbetats fram heter ”Freelway” och ger möjlighet till att använda bilpooler, 

byabussar, samåkning, kontor, närtrafik med mera. Appen är helt enkelt ett verktyg för 

vänner, grannar och företag som vill hjälpas åt. 

Uddebo är med i pilotprojektet och i december 2022 var det över 60 personer som anmält sig 

till appen. Appen har dessutom redan efterfrågats av boende i centralorten.  

Rekryteringsmässa 3 maj  

Tranemo kommun tillsammans med Svenljunga kommun genomför en rekryteringsmässa 

den 3 maj i Strömsfors bruk. Företag från Svenljunga och Tranemo deltar och elever bussas 

till bruket. Samverkan sker mellan skola, näringsliv och de båda kommunerna.  

Våld i nära relation – Utväg kan vara en hjälp 

Den 9 februari var Kerstin Netterblad, verksamhetschef på ”Utväg” i Tranemo och träffade 

verksamhetschefer från kommunens omsorgssektion. Utväg är en verksamhet som 

finansieras av Västra Götalandsregionen och Södra Älvsborgs tio kommuner, där Tranemo 

kommun är en av dessa och är helt kostnadsfri för den som vill ha hjälp.   

Målgruppen för verksamheten är den som utsatts för våld i nära relation, de som utövat våld 

och de barn som upplevt våldet. ”Utväg” tar inte emot akuta besök eller går in och arbetar i 

akuta lägen utan arbetar förebyggande med utbildningar, föreläsningar, konsultation och 
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handledning. De personer som söker sig till verksamheten hjälps genom individuella samtal 

och gruppbehandlingar.  

E-tjänst för att lämna inkomstuppgifter 

Omsorgssektionen har under hösten arbetat fram en e-tjänst för vård- och omsorgstagare att 

lämna inkomstuppgifter för reducering av sina avgifter. Cirka 12 procent har använt 

tjänsten, vilket bedöms vara ett godkänt resultat med tanke på att det är första året och att 

tjänsten haft begränsat med publicitet.  

Utbildare på vårdyrkeshögskolan 

Administrativ enhetschef och systemförvaltare inom omsorgssektionen utbildar i system och 

systemförvaltning på vårdyrkeshögskolan veckorna 9–12. Där delar vi aktivt med oss av 

kunskap och förmedlar en positiv och progressiv bild av kommunen.  

Gemensam kompetensutvecklingsdag inom Lärandesektionen 

Måndagen den 6 mars genomför lärandesektionen en gemensam kompetensutvecklingsdag 

för hela verksamheten. Under förmiddagen deltar all personal och får då lyssna på 

föreläsaren Lena Liljedahl med temat ”pågående dödligt våld” (PDV) under tre timmar. 

Därefter presenterar Julio García Atterström sitt perspektiv på utvecklingen inom 

lärandesektionen efter ett drygt halvår som skolchef. På eftermiddagen blir det gemensamt 

program för grundskola och grundsärskola med tema ”skolnärvaro med fokus på NPF”. 

Anna Klockar och Mia Vestman föreläser. Dagen avslutas med reflekterande samtal. 

Förskolan och Tranemo gymnasieskola har program i egen regi under eftermiddagen. 

Fokus på studie- och yrkesvägledning (SYV) och samarbete med näringslivet  

Lärandesektionen kommer under läsåret 2023–2024 intensifiera arbetet med att omsätta den 

framtagna SYV-planen som gäller hela vägen från förskola till vuxenutbildning. För högre 

måluppfyllelse ser vi behov av att stärka elevernas motivation och ambition. Vår övertygelse 

är att när eleverna vet vad de vill göra och bli i vuxenlivet finns det en större drivkraft hos 

dem att sätta mål och att jobba i sitt skolarbete för att komma dit. Det tror vi samtidigt kan 

minska skillnaderna i resultat mellan pojkar och flickor.  

Tillsammans med Företagarna och Tillväxt Tranemo kan vi stärka samarbetet mellan 

näringslivet och skolan. För den uppväxande generationen i kommunen behöver vi hitta 

former för samverkan med vårt kommunala arbetsliv för att visa på bredden av möjliga 

framtida yrken och arbetsplatser och bidra till vår egen kompetensförsörjning. En annan del i 

detta arbete är att marknadsföra vår gymnasieskola med syfte att både attrahera fler elever, 

att motverka den könsobalans som finns bland våra gymnasieelever och att förse det lokala 

näringslivet med kvalificerad arbetskraft. 
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Hjalmar bäst i Sverige 

Vi är stolta över Hjalmar Ingelsbo, årskurs 8 på Tranängskolan, som vunnit HMT 2022/2023, 

Högstadiets Matematiktävling, anordnad av Danderyds gymnasium. Syftet med den 

rikstäckande tävlingen är att stimulera elever för ämnet matematik och pröva elevernas 

problemlösningsförmåga, kreativitet och fantasi. Tävlingen består av sex problem som ska 

lösas under 3 timmar där fokus är främst logiskt tänkande och problemlösning samt att 

kunna uttrycka sig på ett matematiskt språk. 

Antagning Tranemo gymnasieskola läsåret 23/24 

Efter första antagningsomgången har 85 elever sökt Tranemo Gymnasieskola. Det är 18 fler 

än vid samma tidpunkt förra året. 

• Sökantalet till ekonomi och samhällsprogrammen är bra. 

• Naturvetenskapsprogrammet bättre än förra året 

• Teknikprogrammet lågt antal sökande.  

• Bygg och el programmet bra med sökande. 

• Industri och vård lågt antal sökande. 

Marknadsföringsinsatserna fortsätter nu fram till omvalsperiodens slut den 15 maj. Särskilda 

satsningar görs på program med lågt söktryck. 

Familjecentralen 

Inför vårterminen 2023 anpassades familjecentralens öppettider för att ytterligare 

föräldrastöd skulle kunna erbjudas. Familjecentralens öppna förskola har nu öppet varje 

vardag, för- eller eftermiddag. Specialpedagog och förskollärare arbetar på öppna förskolan i 

samverkan med biblioteket, sociala stödteamet, Tranehälsan, vårdcentralen och 

barnmorskemottagningen erbjuder familjecentralen gruppverksamhet i form av: 

• Föräldrastöd – Alla barn i centrum (ABC), Trygghetscirkeln  

• Babyträffar i samverkan med Tranehälsan och BVC 

• Baby-massage  

• Baby-bokklubb - läsning och språkstimulerande aktiviteter för små barn 

• Grupper som riktar sig till föräldrar till barn med långsam språkutveckling – leds av 

specialpedagog med stöd av extern logoped 

Information i korthet  

• I januari var vi, genom kulturverksamheten, med och invigde Göteborg Film Festival 

på biografen i Tranemo. Vi rullade ut röda mattan, minglade och lyssnade till live-

musik innan den stora öppningsfilmen gick på. 

• Programblad för ”våren på Centralen” håller på att tas fram. Information om 

evenemang finns på Tranemo kommuns hemsida. 

• Det läsfrämjande arbetet fortsätter och samarbetet mellan biblioteket och 

familjecentralen utvecklas. Familjecentralen kommer erbjuda ”BabyLäs” för vuxna 
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med barn 0–10 månader. ”BabyLäs” är bibliotekets och öppna förskolans 

babybokklubb där vi sjunger, ramsar och upptäcker böcker tillsammans.   

• Även i år kommer kommunen att erbjuda ”Ung Drive” (ferieentreprenörer) för minst 

fem elever. Detta innebär att elever i årskurs 9, i ettan och tvåan på gymnasiet kan 

man testa att starta och driva ett företag.  

• Tranemo kommun och Hyresgästföreningen har förhandlat hyror för kommunens 

särskilda boenden (LSS och ÄO). Hyreshöjningen varierar mellan 2,5–4,5%. 

Beslutsunderlag 

Tjänsteskrivelse 2023-02-23 

Föredragning och debatt 

Kommunchef Carita Brovall föredrar ärendet och svarar på frågor. 

Förslag till beslut på sammanträdet 

2e vice ordförande Lennart Haglund (C) yrkar på att förvaltningen får i uppdrag att ta fram 

beslutsunderlag för nedläggning av lekplatser och att ärendet behandlas i den politiska 

ärendegången. 

Beslutsgång 

Ordförande frågar kommunstyrelsen på Haglunds (C) yrkande. Yrkandet bifalles. 

Beslutet skickas till 

Kanslifunktionen 

Slutinstans 

Kommunstyrelsen 

Status  

Pågående 
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§ 30 Delegeringsbeslut KS/2022:13, KS/2023:43 

Kommunstyrelsens beslut 

• Godkänner redovisningen av delegeringsbeslut i enlighet med utskickade 

handlingar. 
Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 

av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 

ska föregås av en barnkonsekvensanalys.  

Ärendet 

Kommunstyrelsens har beslutat att till kommunstyrelsens ordförande, utskott och 

tjänstepersoner delegera viss beslutanderätt i enlighet med kommunstyrelsens 

delegationsordning. Dessa beslut ska redovisas till kommunstyrelsen. 

Beslutsunderlag 

Delegeringsbeslut KS-UPH 2023-02-07 

Delegeringsbeslut Personal januari 

Delegeringsbeslut ÄO december 2022 

Delegeringsbeslut LSS december 2022 

Delegeringsbeslut IFO december 2022 

Delegeringsbeslut Färdtjänst december 2022 

Delegeringsbeslut FN SoL december 2022 

Delegeringsbeslut BAB december 2022 

Status 

Pågående 
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§ 31 Delgivningar KS/2022:12, KS/2023:3, KS/2023:79, KS/2023:65 

Kommunstyrelsens beslut 

• Noterar informationen. 
Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 

av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 

ska föregås av en barnkonsekvensanalys.  

Ärendet 

Kommunstyrelsen delges följande handlingar; 

- E-post Ärende för kännedom Delårsbokslut 2022 samt revisionsrapport – Boråsregionen 

- Brev Delårsbokslut 2022 – Boråsregionen 

- Bilaga 1 Protokollsutdrag § 83 221021 Delårsbokslut 2022 – Boråsregionen 

- Bilaga 2 Delårsbokslut 2022 – Boråsregionen 

- Bilaga 3 Bilagor Delårsbokslut 2022 – Boråsregionen 

- Bilaga 4 Revisionsbedömning – Boråsregionen 

- Bilaga 5 Rapport - Granskning av Sjuhärads kommunalförbund delårsbokslut 2022 – 

Boråsregionen 

- E-post Meddelande från SKR gällande Överenskommelse - God och nära vård - En 

omställning av hälso- och sjukvården med primärvården som nav 

- Överenskommelse - God och nära vård - En omställning av hälso- och sjukvården med 

primärvården som nav 

- Delregional uppföljning av Mot en cirkulär och hållbar framtid, gemensam avfallsplan 

2021-2030 

- Verksamhetsberättelse Ungdomsmottagningen 2022 Södra 

- Bilaga 1 Verksamhetsberättelse Ungdomsmottagningen Tranemo 2022 

- Sammanträdesdagar Bygg- och miljönämnden Gislaved-Tranemo  BMGT.2023.7 - fastställt 

Status 

Pågående  
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§ 32 Utskottsprotokoll KS/2023:27, KS/2023:5, KS/2022:10, KS/2023:28 

Kommunstyrelsens beslut 

• Noterar informationen. 
Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 

av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 

ska föregås av en barnkonsekvensanalys.  

Ärendet 

Kommunstyrelsen delges följande utskottsprotokoll; 

- Protokoll AU 2023-01-12 

- Protokoll OU 2023-01-12 signerat 

- Protokoll AU 2022-12-21 

- Protokoll LU 2023-01-12 

Status 

Pågående 
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§ 33 Övriga protokoll KS/2023:65 

Kommunstyrelsens beslut 

• Noterar informationen. 
Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 

av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 

ska föregås av en barnkonsekvensanalys.  

Ärendet 

Kommunstyrelsen delges följande protokoll; 

- Boråsregionen Direktionsprotokoll 2023-01-27 

- Protokoll SÄRF 2023-01-27 

- Protokoll 20230131 BmGT ändrad sammanträdesdag 

- Protokoll Sjuhärads Samordningsförbund 20230203 

- Protokoll Tolkförmedling Väst 2023-02-03 

Status 

Pågående 
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Lennart Haglund (C), 2e vice ordf. 
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Anna Letth (SD), ers.  
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Jonas Adelsten Kristiansen (S) 
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Bo Haarala (S) 
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  Konrad Fredh, ekonomichef 


  Tobias Edoff, planeringschef 


  Patrik Westerlund, sektionschef 


  Kajsa Montan, kanslichef 
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§ 13 Tillväxt Tranemo  


Kommunstyrelsens beslut 


• Noterar informationen. 
Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 


av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 


ska föregås av en barnkonsekvensanalys.  


Ärendet 


Information ges om kommunens elförsörjning och framtida behov m.m. 


Föredragning och debatt 


Representant från föreningen Tillväxt Tranemo Sven-Olav Kronaas föredrar ärendet och 


svarar på frågor. 


Status 


Pågående 
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§ 14 Granskning av kommunstyrelsens styrning av grundskola och 


gymnasieskola KS/2022:540 


Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 


• Godkänner förvaltningens svar på granskning av kommunstyrelsens styrning av 


grundskola och gymnasieskola. 


Kommunstyrelsens beslut 


• Förvaltningen får i uppdrag att återkoppla åtgärderna till kommunstyrelsens 


sammanträde i juni 2023. 
Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 


av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 


ska föregås av en barnkonsekvensanalys. 


Beslutsmotivering 


Med avseende på den genomförda granskningen samt nedan angivna åtgärder, av vilka en 


del redan pågår, godkänns förvaltningens svar. 


Sammanfattning av ärendet 


KPMG har av Tranemo kommuns revisorer fått i uppdrag att granska kommunstyrelsens 


styrning av grundskola och gymnasieskola.  


Syftet med granskningen är att granska huruvida kommunstyrelsens styrning av grundskola 


och gymnasieskola är tillfredställande samt jämföra Tranemos skolresultat i grundskola och 


gymnasieskola med riket och fem likvärdiga kommuner och utifrån dessa dra slutsatser. 


Av revisionsrapporten framgår att KPMG bedömer att elevernas måluppfyllelse i 


grundskola i huvudsak är tillfredsställande med beaktande av den socioekonomiska 


strukturen. Även i förhållande till måluppfyllelsen i referenskommunerna är 


måluppfyllelsen tillfredsställande. Måluppfyllelsen på gymnasieskolans nationella program 


är god.  


KPMG bedömer också att kommunstyrelsens styrning av grundskolan och gymnasieskolan 


är tillfredsställande. Utredaren vill dock peka på att valet av indikatorer av måluppfyllelsen 


kan styra grundskolans fokus. Utredaren anser därför angeläget att målet uppnått 


gymnasiebehörighet inte ensamt får utgöra indikator för måluppfyllelse i grundskolan utan 


också att eleverna har uppnått kunskapskraven i samtliga ämnen. 


Förvaltningen har fått förlängd svarstid till 6 mars. 


Ärendet 


KPMG har av Tranemo kommuns revisorer fått i uppdrag att granska kommunstyrelsens 


styrning av grundskola och gymnasieskola.  
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Syftet med granskningen är att granska huruvida kommunstyrelsens styrning av grundskola 


och gymnasieskola är tillfredställande samt jämföra Tranemos skolresultat i grundskola och 


gymnasieskola med riket och fem likvärdiga kommuner och utifrån dessa dra slutsatser. 


Granskningen har besvarat följande revisionsfrågor:  


• Hur ser den socioekonomiska strukturen ut i Tranemo kommun i förhållande till 


jämförelseobjekten?  


• Hur är måluppfyllelsen i Tranemo kommuns grundskola och gymnasieskolan i 


förhållande till jämförelseobjekten?  


• Hur är måluppfyllelsen i Tranemo kommuns grundskola och gymnasieskolan i 


förhållande till de socioekonomiska bakgrundsfaktorerna och till jämförelseobjekten?  


• Hur styr kommunstyrelsen grundskolan och gymnasieskolan?  


• Hur ser skolresultatet ut i grundskola och gymnasieskola i jämförelse med likvärdiga 


kommuner och riket?  


Genomförandet har bestått i att relevant dokumentation analyserats. Utifrån 


dokumentanalysen har avstämningar och intervjuer gjorts med kommunstyrelsens 


presidium och med berörda chefer inom Lärandesektionen.  


Kommunstyrelsen ska nu yttra sig om vilka åtgärder som man, utifrån den genomförda 


granskningen, avser att genomföra. 


KPMG:s sammanfattande bedömning och rekommendationer 


I sin sammanfattande bedömning och rekommendationer anger KPMG följande: 


• Att elevernas måluppfyllelse i grundskola i huvudsak är tillfredsställande med 


beaktande av den socioekonomiska strukturen. Även i förhållande till 


måluppfyllelsen i referenskommunerna är måluppfyllelsen tillfredsställande. 


Måluppfyllelsen på gymnasieskolans nationella program är god.  


• Att kommunstyrelsens styrning av grundskolan och gymnasieskolan är 


tillfredsställande.  


• Att huvudmannen huvudsakligen bedriver ett systematiskt kvalitetsarbete enligt lag. 


KPGM vill dock peka på: 


1. Att valet av indikatorer av måluppfyllelsen kan styra grundskolans fokus. Det är 


därför angeläget att målet uppnådd gymnasiebehörighet till yrkesprogram inte ensamt får 


utgöra indikator för måluppfyllelse i grundskolan utan också att eleverna har 


uppnått kunskapskraven i samtliga ämnen.  


2. Att kommunstyrelsen utifrån rådande socioekonomiska strukturer i grundskola och 


gymnasieskola tar sitt kompensatoriska uppdrag på allvar.  


3. Att huvudmannen gör noggranna uppföljningar i vilka resultaten analyseras så att 


orsaker till brister i måluppfyllelsen kan identifieras. 


4. Att huvudmannen vidtar adekvata och riktade åtgärder till de enheter, grupper och 


individer som utifrån gjorda uppföljningar bedöms behöva stöd i sin utveckling.  


5. Att huvudmannen också utvärderar och vid behov reviderar beslutade riktade 


åtgärder så att dessa blir ändamålsenliga och så att resurser används effektivt.  
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KPMG ser positivt på att huvudmannen har initierat ett arbete med att säkerställa att 


skolstrukturen är sådan att verksamheten kan bedrivas med hög kvalitet och så att 


resurserna används effektivt.  


Mot bakgrunden ovan rekommenderar KPMG kommunstyrelsen att: 


1. I sin uppföljning tydliggöra hur huvudmannen avser att åtgärda eventuella brister. 


(4 kap. 3 § SkolL) 


2. Som indikator på måluppfyllelse också använda sig av andel elever som har uppnått 


kunskapskraven i alla ämnen, vilket är det mått som ligger närmast huvudmannens 


uppdrag enligt skollag. (3 kap. 2 §, 4 § 3 p 2 st. och 5 § SkolL)  


3. Följa upp att kostnaderna för grundskolan bokförs på rätt kostnadsslag. (SCBFS 


2021:32, från och med 1/1-2023 SCB-FS 2022:26) 


Förvaltningens kommentarer 


Utifrån utredarens rekommendationer ovan vill förvaltningen lämna följande kommentarer: 


1. Att kommunstyrelsen i sin uppföljning tydliggör hur huvudmannen avser att åtgärda 


eventuella brister. 


Förvisso behöver skolornas förmåga att internt fördela om resurser utefter behov 


förbättras. Därför är det viktigt att det på varje enhet finns en tydlig koppling mellan 


enhetens systematiska kvalitetsarbete, dess främjande och förebyggande barn- och 


elevhälsoarbete och enhetens interna resursfördelning. 


Sedan augusti 2022 gör huvudmannen genom skolchefen månatliga 


resultatuppföljningar med varje rektor och kanslichef. Vid dessa möten går skolchef 


och rektor igenom hur barnens/elevernas måluppfyllelse och frånvaro ser ut och hur 


planerade åtgärder fungerar. Man går också igenom enhetens sjuktal, inkomna 


tillbud och arbetsskador, eventuella rekryteringsbehov samt budgetläget. 


Efter dessa resultatuppföljningar med varje rektor träffar skolchef controller, HR-


specialist, chef för barn- och elevhälsa, chef för kvalitet och utveckling och 


administrativ chef för en samlad resultatuppföljning, där hela Lärandesektionen gås 


igenom när det gäller måluppfyllelse, personal, arbetsmiljö och ekonomi. Vid detta 


möte, som också sker månatligen, följs även upp pågående insatser och eventuellt 


nya planeras.  


Skolchefen återkopplar därefter till kommunstyrelsen via ordinarie möte i 


Lärandeutskottet samt till hela chefsgruppen inom Lärandesektionen på chefsmöte. 


Även detta sker månatligen. 


Mot denna bakgrund anser förvaltningen att huvudmannen sedan nuvarande 


läsårsstart gör noggrannare uppföljningar än tidigare läsår, både på enhets- och 


organisationsnivå. Vid dessa uppföljningar står undervisningens resultat samt 


pågående åtgärders förväntade effekter i fokus. Noggrannare uppföljningar har även 


genererat en tätare och förhoppningsvis mer transparent återkoppling än tidigare år 


mellan verksamheten, förvaltningen och kommunstyrelsen. 


2. Som indikator på måluppfyllelse också använda sig av andel elever som har uppnått 


kunskapskraven i alla ämnen, vilket är det mått som ligger närmast huvudmannens uppdrag 


enligt skollag.  
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Kommunstyrelsen i Tranemo kommun rapporterar upp till kommunfullmäktige 


andel elever i åk 9 som är behöriga till yrkesprogram på gymnasiet som indikator på 


måluppfyllelse. Genom Lärandesektionens årliga kvalitetsrapport följer 


kommunstyrelsen även upp andel elever i åk 9 med minst E i samtliga ämnen. 


Denna uppgift rapporteras inte upp till KF men utgör en mycket viktig 


kvalitetsindikator i enheternas och sektionens systematiska kvalitetsarbete (SKA). 


Ytterligare en indikator som sektionen använder sig av i sitt SKA är meritvärdet.  


Dessa tre indikatorer (gymnasiebehörighet, godkänt betyg i alla ämnen och 


meritvärdet) utgör sammanlagt det man inom Lärandesektionen kallar för 


måluppfyllelse. Som nämnt ovan följs måluppfyllelsen, dvs alla dessa tre indikatorer, 


löpande upp av skolchef med varje rektor i samband med månatliga 


resultatuppföljningsmöten. Indikatorerna analyseras och prognosresultat fastställs i 


ljuset av huruvida planerade insatser i undervisningen möter upp elevernas behov 


utifrån kön, socioekonomi och funktionsvariation. Indikatorerna speglas också mot 


den frånvarostatistik som rapporterats från varje enhet. En återkoppling kring 


måluppfyllelsen görs till Lärandeutskottet och till chefsgruppen, även detta sker 


månatligen och i form av prognosresultat. 


3. Följa upp att kostnaderna för grundskolan bokförs på rätt kostnadsslag. 


KPMG anger i sin rapport att den totala kostnaden per elev i grundskolan i Tranemo 


kommun inte nämnvärt avviker från referenskommunerna eller riket. Utredaren ser 


dock att undervisningskostnaden och övriga kostnader avviker betydligt från rikets 


och liknande kommuners genomsnitt. Utredaren bedömer att det kan bero på brister 


i bokföringen och rekommenderar därför att kommunstyrelsen följer upp det. 


Det finns hos förvaltningen vetskapen om att vissa kostnader fram till december 


2022 bokförts på sätt som kan besvära jämförelsen med andra kommuner. I 


utredning som förvaltningen genom PA Consulting gjorde hösten 2022 kring 


skolskjutskostnader konstateras det att majoriteten av alla resor (90%) sker inom 


ramen för vad som enligt skollagen kan anses som skolskjuts. Övriga poster har 


också redovisats som skolskjutskostnader, vilket innebär att dessa då blir 


jämförelsestörande i kommun- och landstingsdatabasen Kolada.  


De identifierade jämförelsestörande posterna kommer framöver i möjligaste mån att 


bokföras på andra verksamheter för att tydliggöra de verkliga kostnaderna för 


skolskjuts på ett bättre sätt. Dessa poster är: 


• Transport till språkval- och simlektioner: Tranemo kommun har inte 


förutsättningar att ha språkvalslärare på alla skolor, vilket gör att vi har ett behov 


av att skjutsa elever i åk 6 från ytterskolorna till Tranängskolan för undervisning i 


moderna språk. Resorna till språkundervisningen samordnas med resor till 


simundervisning i simhallen, för att optimera utnyttjandet av bussarna. 


• Transport till fritidshem förlagd på förskola/Nattis: Skjuts genomförs till våra 


mindre förskolor med fritidshem, men också till de fristående förskolorna i 


Mossebo och Månstad. 
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Om fritidshemsverksamheten förläggs till skolorna elimineras 


fritidsskjutskostnaden. Transport mellan fritidshem och skola är inte skolskjuts, 


utan något som skall belasta den aktuella verksamheten. Det har dock inte 


bokförts så, då eleverna får åka med skolskjutsen som kör barn boende i det 


området. Denna service kan påverka storleken på fordonen. 


Transporter till/från Nattis krävs så länge verksamheten bedrivs, men upphör 


från och med 2023-06-30. Skjuts anordnas aldrig mellan hemmet och Nattis, utan 


endast mellan dagplacering och Nattis. 


• Gymnasieelevers resor med skolbuss och anslutningsskjuts: Tranemo kommun 


erbjuder gymnasieelever vid Tranemo gymnasieskola med mer än 3 km till 


närmaste linjehållplats anslutningsskjuts med skolskjutsfordon. Dessa resor är 


inte lagstadgad verksamhet och inte skolskjuts enligt Skollagen. Denna service 


kan påverka storleken på fordonen. 


• Studieresor (Ex resor till Navet): Studieresor är resor som kompletterar 


klassrumsundervisningen och bidrar till elevernas måluppfyllelse. Exempel på 


sådana resor är resor till Navet, där Tranemo kommun är medlemmar och betalar 


för att verksamheten ska kunna bedrivas. 


• Skolutflykter (Ex besök Ishallen): Skolutflykter är resor som inte nödvändigtvis 


kan klassas som undervisning men som ändå bidrar till att ge ett mervärde i 


utbildningen. Det kan exempelvis handla om friluftsdagar. 


Denna utredning med tillhörande förslag till åtgärder kommer i sin helhet att 


presenteras kommunstyrelsen under februari 2023.  


Barnkonventionen  


Skolans uppdrag är att främja lärande där individen stimuleras att inhämta och utveckla 


kunskaper och värden. Undervisningen ska anpassas till varje elevs förutsättningar och 


behov. Den ska främja elevernas fortsatta lärande och kunskapsutveckling med 


utgångspunkt i elevernas bakgrund, tidigare erfarenheter, språk och kunskaper. Skollagen 


föreskriver att utbildningen inom varje skolform ska vara likvärdig, oavsett var i landet den 


anordnas. Som huvudmannen för undervisningen har kommunstyrelsen i uppgift att skapa 


de förutsättningar som behövs i verksamheten för att nå dessa mål.  


Ekonomisk påverkan 


Ärendet har ingen ekonomisk påverkan. 


 


Jämställdhetsperspektiv 


Skolan skall enligt skollagen aktivt verka för jämställdhet. En god undervisning ska därmed 


gestalta och förmedla lika rättigheter, möjligheter och skyldigheter för flickor och pojkar, 


kvinnor och män. I enlighet med grundläggande värden ska skolan också främja interaktion 


mellan eleverna oberoende av könstillhörighet. Skolan ska därigenom bidra till att eleverna 


utvecklar sin förmåga att kritiskt granska könsmönster och hur de kan begränsa människors 
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livsval och livsvillkor. Som huvudmannen för undervisningen har kommunstyrelsen i 


uppgift att skapa de förutsättningar som behövs i verksamheten för att nå dessa mål.  


Beslutsunderlag 


LU §13, 2023-01-12 


Tjänsteskrivelse 2023-01-31 


Slutlig Granskningsrapport KS styrning av grundskola och gymnasieskola Tranemo 2022 


Missiv Granskning KS styrning av grundskola och gymnasieskola Tranemo 2022 


Föredragning och debatt 


Sektionschef Julio Garcia Atterström föredrar ärendet och svarar på frågor. 


Förslag till beslut på sammanträdet 


Rosé Torkelsson (S) yrkar på att ge förvaltningen i uppdrag att återkoppla åtgärderna till 


kommunstyrelsens sammanträde i juni 2023. 


Beslutsgång 


Ordförande frågar kommunstyrelsen om de kan besluta enligt Torkelssons (S) förslag. 


Förslaget bifalles. 


Beslutet skickas till 


Lärandesektionen 


Kommunens revisorer 


Slutinstans 


Kommunfullmäktige 


Status 


Kommunfullmäktige 
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§ 15 Kvalitetsrapport Lärandesektionen 2021–2022 KS/2022:545 


Kommunstyrelsens beslut 


• Godkänner Kvalitetsrapporten för Lärandesektionen 2021 – 2022. 
Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 


av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 


ska föregås av en barnkonsekvensanalys. 


Ärendet 


Kvalitetsrapporten omfattar läsåret 2021 - 2022. 


Lärandesektionens alla enheter analyserar alltid sin verksamhet efter verksamhetsårets slut 


vilket är i juni. Därefter under hösten följs enheternas kvalitetsrapporter upp i en 


verksamhetsdialog. I dialogerna deltar sektionsledning tillsammans med skolledning och 


personal och i varje verksamhet för sig. Detta vägs ihop och tas också med in i 


Lärandesektionens Kvalitetsrapport. 


Det gångna läsåret har varit turbulent. Den svåra ekonomiska situationen för 


Lärandesektionen med ett ingående underskott på ca 17 Mkr och arbetet med att identifiera 


åtgärder för att klara budgeten, samt att också få en budget i balans för 2022 har påverkat 


verksamheten i hög grad. Hur detta påverkat kvaliteten kan vi se en viss del av i denna 


rapport.  


Det andra området som påverkat sektionen mycket är förändringen i sektionens ledning. 


Den ordinarie sektionschefen slutade i november 2021 och efter några veckor tillträdde en tf. 


sektionschef som arbetade till juni 2022. I augusti tillträdde den nye sektionschefen. Detta år 


har verksamhetsdialogerna genomförts tillsammans med den nye skolchefen som alltså inte 


varit ansvarig under det, för kvalitetsrapporten, aktuella läsåret 


Bifogat ligger Lärandesektionens kvalitetsrapport med beskrivning av verksamheternas 


resultat, en analys av dessa och förslag till åtgärder för att fortsatt utveckla verksamheten.  


Lärandesektionen ser att det är av största vikt att huvudmannen är insatt och aktivt tar del 


av verksamhetens analys så att den kan utgöra underlag för politiska beslut. 


Kvalitetsrapporten föredras och tvärgruppsdiskussioner genomförs i en Kvalitetsdialog på 


en så kallad KS- förmiddag. Alla chefer inom Lärandesektionen deltar. Ovan beskrivna 


dialoger och genomförande är en del i de av KS beslutade Riktlinjer för skolutveckling och 


systematiskt kvalitetsarbete 2019 - 2022 för Lärandesektionen. 


Barnkonventionen  


Ett systematiskt kvalitetsarbete är en grundförutsättning för att kunna utveckla 


verksamheten till barnets/elevens bästa. En verksamhet i linje med skolans styrdokument är 


gynnande för barn då Barnkonventionen är integrerad i skollag och läroplaner.  


Ekonomisk påverkan 


Rapporten i sig har ingen direkt ekonomisk påverkan. 
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Jämställdhetsperspektiv 


Skolan har tydliga lagkrav på att arbeta aktivt med jämställdhetsperspektivet. I vår 


verksamhet har vi uppmärksammat särskilt att pojkar och flickor inte når samma resultat. 


Detta är något som vi ständigt har med oss i alla insatser. Vi ser också att särskilt fokus 


behöver riktas mot att säkerställa tillgänglig undervisning och möjligheter för barn och 


elever med annat modersmål än svenska 


Beslutsunderlag 


LU §1, 2023-01-12 


Tjänsteskrivelse 2022-12-08 


Kvalitetsrapport Lärandesektionen 2021–2022 


Beslutet skickas till 


Lärandesektionen 


Slutinstans 


Kommunstyrelsen 


Status  


Avslutat 
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§ 16 Uppdrag till förvaltningen - Ta fram lämpligt styrdokument för 


framtida chefers anställningsavtal KS/2021:618 


Kommunstyrelsens beslut 


• Ger förvaltningen i uppdrag att ta fram styrdokumenten personalpolitiskt program 


och personalpolitiska riktlinjer. 


Ärendet 


I december 2021 gav allmänna utskottet förvaltningen i uppdrag att ta fram ett lämpligt 


styrdokument för framtida chefers anställningsavtal (KS 2021:618). Förvaltningen föreslår 


därför att styrdokumenten ”personalpolitiskt program” och ”personalpolitiska riktlinjer” tas 


fram. Ovan nämnda styrdokument ger stöd i olika personalpolitiska frågor. Det 


personalpolitiska programmet klargör Tranemo kommuns personalidé och personalpolitiska 


inställning kopplat till chefskap och medarbetarskap. De personalpolitiska riktlinjerna är en 


fördjupning av det personalpolitiska programmet. Riktlinjerna konkretiserar och ger stöd 


och vägledning i det dagliga arbetet för chefer och medarbetare.  


Ekonomisk påverkan 


Ärendet har ingen ekonomisk påverkan. 


Barnkonventionen  


Ärendet har ingen påverkan ur ett barnrättsperspektiv. 


Beslutsunderlag 


AU §11, 2023-01-26 


Tjänsteskrivelse 2022-01-28 


AU §199 Uppdrag till förvaltningen - Styrdokument för framtida chefers anställningsavtal 


Beslutet skickas till 


Servicesektionen 


Stratsys 


Slutinstans 


Kommunstyrelsen 


Status  


Avslutat 
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§ 17 Näringslivspolicy KS/2022:477 


Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 


• Antar näringslivspolicy.  
Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 


av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 


ska föregås av en barnkonsekvensanalys. 


Ärendet 


Näringslivspolicyn behöver uppdateras. Tranemo kommun har ett fullmäktigemål om att 


kommunen ska få ett bättre företagsklimat. 


Syftet med Näringslivspolicyn är att ange inriktningen för kommunens förhållningssätt, planering och 


hur vi ska arbeta med näringslivsfrågor. Policyn beskriver hur Tranemo kommun ska medverka till 


näringslivsutvecklingen i kommunen.  


Den största ändringen i policyn är att upphandling är tillagd som ett område.  


Efter att näringslivspolicyn antagits kommer en handlingsplan till näringslivspolicyn kunna 


uppdateras och gå upp till politiskt beslut.  


Barnkonventionen  


En tydlig policy skapar förutsättningar för att få ett bättre företagsklimat i hela kommunen 


och därmed möjligheten för unga att få intresse för entreprenörskap.  


Ekonomisk påverkan 


Näringslivspolicyn har ingen ekonomisk påverkan.  


 


Jämställdhetsperspektiv 


Policyn kan påverka positivt genom att både unga och äldre människor vågar och tar sig för 


ett hållbart entreprenörskap.  


Beslutsunderlag 


AU §4, 2023-01-12 


Tjänsteskrivelse 2022-11-23 


Näringslivspolicy 


Näringslivspolicy med ändringar markerade 


Beslutet skickas till 


Samhällssektionen 


Författningssamlingen 
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Slutinstans 


Kommunfullmäktige 


Status  


Kommunfullmäktige 
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§ 18 ÅVS väg 1728/ Hållanders såg KS/2017:682 


Kommunstyrelsens beslut 


• Kommunen delfinansierar ny vägsträcka för 1728 med max 5 mnkr. 


• Finansiering sker genom omfördelning av 2 mnkr från anslag för laddinfrastruktur, 


omfördelning av 1,4 mnkr från reserv i investeringsbudgeten samt 1,6 mnkr i 


beräknad intäkt för markförsäljning. 
Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 


av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 


ska föregås av en barnkonsekvensanalys. 


Ärendet 


Trafikverket tar fram en vägplan för ny vägsträcka 1728 i Dalstorp. Sträckan ligger på 


kommunens mark och gynnar kommunen då man leder bort tung trafik från Dalstorp. 


Hållanders Sågverks logistik till sin verksamhet kommer att förbättras avsevärt. Vägens 


placering går i linje med gällande översiktsplan. Ärendet har hållit på från 2017 och har 


långa ledtider då det är flera parter inblandade. Processen med kommunens detaljplan 


behöver synka med Trafikverkets vägplan.  


Tranemo kommun är med och delfinansierar den nya vägen. Trafikverket står för kostnaden 


vad gäller byggnation av väg, vilken är beräknad till ca 30 mnkr. Tranemo kommuns ansvar 


är att säkerställa att marken som vägen byggs på har godkända markvärden. Uppdelningen 


är enligt tidigare överenskommelse. Saneringskostnaden är beräknad till 3 mnkr – 5 mnkr 


enligt uträkningar från Norconsult, som Trafikverket anlitat i samband med vägplanen (se 


bilaga1). Det stora kostnadsspannet beror på hur stora massor som behöver saneras, detta 


beslut går först att få när Miljönämnden fått in en ansökan. Vid ett avslag är sannolikheten 


stor att det tar lång tid innan ett nytt förslag tas fram. Vid avslag är det även troligt att 


Hållanders Sågverk avbryter framtagandet av ny detaljplan Skogarp 1:3 som är i 


expanderingssyfte och som de finansierar på egen hand. Den samlade negativa effekten på 


Dalstorp blir stor om vägbygget inte genomförs. 


Hållanders Sågverk har inkommit med ett bud om 1,6 mnkr. Budet gäller för både köp av 


mark i samband detaljplanen som är under framtagande på Skogarp 1:3 samt som 


delfinansiär för saneringen för den nya vägsträckan 1728, vilken de drar stor nytta av (se 


bilaga 2). Hållanders har gjort en annan bedömning av markvärdet och anser att 1,6 mnkr är 


ett marknadsvärde för marken samt som delfinansiär av vägen. Svefa som har gjort 


värderingen (se bilaga 3) konstaterar dock att med anledning av objektets typ, omfattning 


och rådande marknadsförutsättningar är osäkerheten i värderingen större än normalt.    


Barnkonventionen  


Vägen kommer ha en positiv påverkan enligt barnkonventionen då man begränsar den 


tunga trafiken genom Dalstorp. Delar av Dalstorp kommer efter att vägen färdigställts vara 


en säkrare plats för barn att vistas och röra sig. 
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Ekonomisk påverkan 


Tranemo kommun är med och delfinansierar den nya vägen. Trafikverket står för kostnaden 


vad gäller byggnation av väg, vilken är beräknad till ca 30 mnkr. 


Från 2024 kommer Tranemo kommun att påverkas genom en kostnad för saneringen på 3 


mnkr – 5 mnkr. Uppdelningen är enligt tidigare överenskommelse. Saneringskostnaden är 


beräknad till 3 mnkr – 5 mnkr enligt uträkningar från Norconsult, som Trafikverket anlitat i 


samband med vägplanen 


Nettoinvesteringen blir efter avdrag med försäljningsintäkten 1,4 mnkr – 3,4 mnkr. 


Finansiering föreslås ske genom att 2 mnkr omfördelas från anslaget för laddinfrastruktur, 


resterande del omfördelas från reserven i investeringsbudgeten.  


I framtagandet av kommunens laddplan samt de mer effektiva elbilarna som finns på 


marknaden ser vi att 5 mnkr kr för laddinfrastruktur är väl tilltaget. Att minska till ca 3 mnkr 


ger inga större negativa konsekvenser. 


Den årliga kapitalkostnaden efter att saneringen är slutförd blir ca 80 000 kr med nuvarande 


ränta. 


 


Jämställdhetsperspektiv 


Ny vägsträcka tenderar inte att påverka jämställdhetsperspektivet.  


Beslutsunderlag 


AU §7, 2023-01-26 


Tjänsteskrivelse 2023-01-11 


Bilaga 1, vägsträcka och saneringskostnader 


Bilaga 2, bud på mark del av Skogarp 1:3 samt delfinansiering av ny väg 1728 


Bilaga 3, värdering Tranemo Skogarp 1:3 Industrimark 


Beslutet skickas till 


Samhällssektionen 


Bygg- och miljö Gislaved 


Ekonomifunktionen 


Slutinstans 


Kommunstyrelsen 


Status 


Avslutat 
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§ 19 Medborgarförslag om sänkt hastighet och säkrare korsningar 


KS/2022:430 


Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 


• Medborgarförslaget anses besvarad avseende punkt 1, 2 och 4. 


• Medborgarförslaget avslås avseende punkt 3. 
Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 


av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 


ska föregås av en barnkonsekvensanalys. 


Beslutsmotivering 


Punkt 1 och 2: Förvaltningen har i uppdrag att sänka bashastigheten till 40 km/h i samtliga 


tätorter. För Tranemo är arbetet i slutskedet och kommer vara genomfört kvartal 1 2023.  


Punkt 4: Hantering av höga häckar och buskage hanteras via Plan och bygglagen, PBL. 


Förvaltningen informerar fastighetsägare årligen om vilket ansvar man har att sköta häckar 


och buskage i korsningar. 


Med detta avser förvaltningen att punkt 1, 2 och 4 är besvarade.  


 


Punkt 3: Det finns inga möjligheter att visa var högerregel uppstår varför denna punkt 


avslås. 


Ärendet 


Henrik Larsen har 2022-09-22 lämnat ett medborgarförslag om sänkt hastighet och säkrare 


korsningar. Förslagsställaren anser att hastigheten genom Tranemo är 50 km/tim överallt är 


orimligt i dagens samhälle. Folk vill gärna köra fortare än vad hastigheten tillåter. För att 


kunna komma åt detta och även göra det kännbart i plånboken vid de tillfällen som 


trafikkontroller görs. Vidare anser förslagsställaren att man ska göra det än mer uppenbart 


var högerregel uppstår samt att kommunen ska se över vilka korsningar som är osäkra att 


passera 


Förvaltningen var i kontakt med förslagsställaren 2022-11-22 för att ge förslagsställaren 


tillfälle att utveckla sitt förslag. Henrik hade inget mer att tillägga. 


 


Förvaltningen arbetar med att sänka bashastigheten till 40 km/h i samtliga tätorter i 


kommunen. Detta arbete görs i samverkan med Trafikverket och polisen. Att sänka till 30 


km/h ska enbart ske på kortare sträckor och där behovet är stort, exempelvis utanför skolor. 


Sänkningen av bashastigheten i Tranemo kommer vara genomförd kvartal 1 2023.  


 


Var högerregel uppstår anges klart och tydligt i 3 kap. 18 § Trafikförordningen (1998:1276). 


Där framgår att ”När två fordons kurser skär varandra har förare väjningsplikt mot det 


fordon som närmar sig från höger utom i de fall som avses i 21–23 §§”. Det finns inga skyltar 


som visar att det är högerregel utan det är upp till varje förare att ha koll på detta.  
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En förare ska enligt lag, Trafikförordningen, 3 kap. 14 §, anpassa sin hastighet till de rådande 


omständigheterna. 


Förvaltningen arbetar återkommande med att informera fastighetsägare om vilket ansvar 


man har om man har en tomt utmed en gata och/eller i en korsning. Tillsynsansvaret för 


buskage på tomtmark har Bygg- och miljöenheten enligt Plan- och bygglagen 8 kap 15 §. Där 


går att läsa ”En tomt ska hållas i vårdat skick och skötas så att risken för olycksfall begränsas 


och betydande olägenheter för omgivningen och för trafiken inte uppkommer. 


Barnkonventionen  


Trafiksäkerhet har alltid en påverkan på barn. I och med det arbete som förvaltningen gör 


kopplat till sänkt bashastighet samt informationskampanjer påverkas barns situation 


positivt. 


 


Jämställdhet- och rättighetsanalys  


Ingen påverkan. 


Ekonomisk påverkan 


Ingen påverkan. 


Beslutsunderlag 


Tjänsteskrivelsen 2022-12-05 


Medborgarförslag om sänkt hastighet och säkrare korsningar 


Bilaga Karta 


Beslutet skickas till 


AU §1, 2023-01-12 


Förslagsställaren Henrik Larsen 


Samhällssektionen 


Stratsys 


Slutinstans 


Kommunfullmäktige 


Status 


Kommunfullmäktige 
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§ 20 Medborgarförslag om lekplats centralt belägen i centralorten, 


gärna med möjlighet för mindre bollspel och kanske hundrastgård 


sammanslaget KS/2022:383 


Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 


• Medborgarförslaget avslås 


Beslutsmotivering 


Ett större projekt pågår för en upprustning av utomhusmiljön vid solgårdsparken, där olika 


aktiviteter för barn ingår. 


Bollplaner finns det på flera ställen i Tranemo och förvaltningen uppfattar besöksfrekvensen 


som låg med tanke på slitaget. 


En hundrastgård har nyligen uppförts i Tranemo och förvaltningen anser det lämpligt att 


vänta med ytterligare hundrastgårdar tills frågor som behov och kostnader kan utvärderas. 


Ärendet 


Henrik Larsen har  2022-08-26 lämnat ett medborgarförslag om centralt belägen lekplats i 


Tranemo samt möjlighet till bollspel för barn och en hundrastgård. 


Förslagsställaren anser att något är fel när han som nyinflyttad får leta i 1,5 timme för att 


hitta en lekplats. Förslagsställaren menar även att det är ett problem att det inte finns någon 


bollplan på området vid solgård och föreslår även en hundrastgård. 


Förvaltningen var i kontakt med förslagsställaren 2022-10-14 för att ge förslagsställaren 


tillfälle att utveckla sitt förslag. 


Barnkonventionen  


Ingen direkt påverkan, då det finns gott om lekmiljöer för barn i närområdet. I 


solgårdsprojektet kommer solgårds utemiljö bevakas utifrån barns synvinkel. 


 


Jämställdhet- och rättighetsanalys  


Ingen påverkan 


Ekonomisk påverkan 


Ingen påverkan 


Beslutsunderlag 


AU §3, 2023-01-12 


Tjänsteskrivelsen 2022-11-02 


Medborgarförslag  







  


SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 


Kommunstyrelsen 


2023-02-23 


   


Ordförandes sign Justerares sign Justerares sign Sekr sign Utdragsbestyrkande 21 


 


Beslutet skickas till 


Henrik Larsen 


Samhällssektionen 


Stratsys 


Slutinstans 


Kommunfullmäktige 


Status 


Kommunfullmäktige 
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§ 21 Medborgarförslag om skräpplockare KS/2022:432 


Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 


• Medborgarförslaget avslås 
Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 


av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 


ska föregås av en barnkonsekvensanalys. 


Beslutsmotivering 


Det ligger inte inom renhållningsenhetens ansvar att plocka skräp som folk har slängt i 


naturen. Det är varje enskild medborgare som är ansvarig för att det egna avfallet lämnas på 


avsedda platser. Dessutom är det i lag förbjudet att skräpa ner.  


Ärendet 


Jenny Hedberg har 2022-09-26 lämnat ett medborgarförslag om att höja renhållningstaxan 


och för dessa pengar anställa skräpplockare i varje samhälle.  


Förslagsställaren anser att skräpplockarna lämpligtvis kan vara långtidssjukskrivna som då 


kan arbetsträna genom att plocka skräp. 


Förvaltningen var i kontakt med förslagsställaren 2022-12-05 för att ge förslagsställaren 


tillfälle att utveckla sitt förslag. Jenny hade inget mer att tillägga. 


 


Det förkommer flera ideella initiativ kring skräpplockning runt om i kommunen, både av 


privatpersoner och föreningar. Detta är naturligtvis beundransvärt. 


Renhållningsenhetens uppdrag är att ansvara för insamling, transport och återvinning eller 


bortskaffande av kommunalt avfall enligt 15 kap. 3 § miljöbalken samt avfall under 


kommunalt ansvar enligt 15 kap. 20 § miljöbalken i kommunen. Detta får enligt samma lag, 


miljöbalken 27 kap finansieras med en så kallad renhållningstaxa. I detta uppdrag ingår inte 


insamling av skräp i utomhusmiljö /nedskräpning och det får därmed heller inte finansieras 


med renhållningstaxan. Om kommunen vill anställa skräpplockare måste detta finansieras 


genom skatteintäkter. 


Kommunen utför idag vissa skräpplockarinsatser via sin arbetsmarknadsenhet. Ett av målen 


i den regionala avfallsplanen är att minska nedskräpningen. Förvaltningen kommer under 


2023 aktivt arbeta med detta mål genom informationskampanjer och samarbeten med 


framförallt föreningar.  


Det är varje enskild medborgare som är ansvarig för att det egna avfallet lämnas på avsedda 


platser. Dessutom är det i lag förbjudet att skräpa ner. 
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Barnkonventionen  


Allt som rör miljöfrågor påverkar våra barns framtid på olika sätt. Nedskräpning i all form 


påverkar vår miljö negativt. Kommunen arbetar aktivt med att underlätta för alla att slänga 


sitt skräp på rätt ställen.  


 


Jämställdhet- och rättighetsanalys  


Ingen påverkan om förslaget avslås 


Ekonomisk påverkan 


Ingen påverkan 


Beslutsunderlag 


AU §2, 2023-01-12 


Tjänsteskrivelsen 2022-12-05 


Medborgarförslag om skräpplockare 


Beslutet skickas till 


Förslagsställaren Jenny Hedberg 


Samhällssektionen 


Stratsys 


Slutinstans 


Kommunfullmäktige 


Status 


Kommunfullmäktige 
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§ 22 Medborgarförslag om att man ska kunna betala med kontanter i 


kommunens verksamheter KS/2022:424 


Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 


• Medborgarförslaget avslås 
Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 


av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 


ska föregås av en barnkonsekvensanalys. 


Ärendet 


Katarina Nyman har 2022-09-20  lämnat ett medborgarförslag om att återinföra möjlighet att 


betala med kontanter i kommunens alla verksamheter. Förslagsställaren anser att 


kommunen ska återinföra möjlighet att betala med kontanter i kommunens verksamheter då 


det finns flera medborgare som inte har möjlighet att betala med annat än kontanter.  


 


Förvaltningen var i kontakt med förslagsställaren 2022-11-15 för att ge förslagsställaren 


tillfälle att utveckla sitt förslag. Katarina Nyman vill tillägga att kommunen behöver vara ett 


föredöme i frågan. 


 


I dagsläget finns det möjlighet att betala med swish eller kort i kommunens verksamheter. 


Förvaltningen anser att det är tillräckligt med befintliga betalningsmöjligheter med 


anledning av de negativa konsekvenserna som medförs om kontant hantering ska införas 


igen. För att kunna införa kontant hantering behövs följande: 


-  Inköp av kassaapparater för att ta emot kontanter, vilket även innefattar 


verksamheter där kök som inte säljer måltider till allmänheten omfattas och det 


handlar då om 22 olika verksamheter. 


- Kontanter måste sättas in på bank vilket medför att anställd får åka på arbetstid, samt 


att det medför merersättning för resa och i vissa fall även övertid. Åker personalen 


under ordinarie arbetstid innebär det att verksamheten är en tjänst mindre under den 


tiden.  


- Växelkassa måste alltid finnas på alla ställen.  


- Växelkassan måste kunna förvaras på ett säkert sätt vilket innebära att låsbara 


skåp/kassaskåp behöver köpas in. 


- Förvaring av kontanter i verksamheten innebär försämrad säkerhet för personalen. 


- Ökad arbetsbelastning för personal som redan idag har en ansträngd situation. 


 


Verksamheterna bedömer själva att det är vid väldigt få tillfällen där kontant betalning 


önskas, vilket gör att nackdelarna överväger fördelarna.   
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Barnkonventionen  


Att inte erbjuda kontant betalning kan ha en negativ påverkan med anledning av att det inte 


ger samma förutsättningar för alla att kunna betala med kontanter. 


 


Jämställdhetsperspektiv 


I ett av Tranemo kommunfullmäktiges mål står att brukarens perspektiv ska vara 


utgångspunkt för verksamheten. Kommunen ska verka för att alla ska behandlas lika utefter 


egna och olika förutsättningar.  


 


Att inte kunna betala med kontanter kan för vissa medborgare medföra att köp inte kan 


göras i vid flera av kommunens verksamheter och där betala kontant. Kommunen bör föregå 


med gott exempel och inte utesluta grupper i samhället, kontanter är fortfarande ett giltigt 


betalmedel och framför allt äldre, barn och invånare med funktionsvariation ska ha rätt att 


nyttja den kommunala offentliga servicen. Dessa grupper är de som mest använder 


kontanter. 


När vissa personer i Tranemo kommun inte kan betala med kontanter innebär de att de inte 


har samma möjligheter vilket är negativt ur ett jämställdhetsperspektiv.  


Ekonomisk påverkan 


Ökad kostnad för inköp av kassaapparat/kassaskåp, eventuellt mertid och 


kilometerersättning för de verksamheter som berörs. Endast under kök finns 22 


verksamheter och det finns fler verksamheter som eventuellt kan beröras. 


Beslutsunderlag 


AU §9, 2023-01-26 


Tjänsteskrivelsen 2022-11-15 


Medborgarförslag  


Beslutet skickas till 


Katarina Nyman 


Servicesektionen 


Slutinstans 


Kommunfullmäktige 


Status 


Kommunfullmäktige  
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§ 23 Motion: Stärk den lokala demokratin - vitalisera 


Kommunfullmäktige (M) KS/2022:352 


Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 


• Motionen avslås 
Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 


av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 


ska föregås av en barnkonsekvensanalys. 


Ärendet 


Stephan Bergman (M) Ellinor Liljegren (M) och Kathleen Wireklev (M)  har 2022-08-01 


lämnat en motion angående att stärka den lokala demokratin och att vitalisera 


kommunfullmäktige. Förslagsställarna föreslår att genom en enkät ta reda på vad som 


begränsar ledamöterna och vad som kan göras föra att få ledamöterna mer aktiva, att ge 


kommunstyrelsen eller demokrati och visionsberedningen i uppdrag att föreslå 


kommunfullmäktige åtgärder som leder till större aktivitet hos ledamöterna. Vidare föreslår 


motionärerna att minska antalet ledamöter i kommunfullmäktige till 31 stycken from nästa 


mandatperiod. 


 


Förvaltningen var i kontakt med Stephan Bergman 2022-11-15 för att ge motionären tillfälle 


att utveckla sitt förslag. Motionären hade inget att tillägga i ärendet. 


 


Förvaltningens motivering till avslag:  


För att få ledamöter att i kommunfullmäktige att var mer aktiva på sammanträdena bör 


partierna internt uppmuntra ledamöter i kommunfullmäktige att framföra sina åsikter.  


Det finns heller inget hinder att vem som helst av ledamöterna har möjlighet att i talarstolen 


framföra sin åsikt. Som ledamot är hen inte endast är vald att framföra sin egna åsikt utan 


också vald att föra medborgarnas talan. 


 


Tranemo kommun har sedan 90-talet haft 37 ledamöter i kommunfullmäktige. Om antal 


ledamöter i kommunfullmäktige ska ändras måste det enligt kommunallagen 5 kap 6 § 


anmälas till länsstyrelsen senast februari månad det år valet sker.  


Barnkonventionen  


Ärendet har ingen negativ påverkan utifrån barnkonventionens bestämmelser. 


 


Jämställdhetsperspektiv 


Ärendet påverkas inte ur ett jämställdhetsperspektiv. 
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Ekonomisk påverkan 


Ärendet har ingen ekonomisk påverkan såvida det inte blir beslutat att antal ledamöter ska 


minska till nästa mandatperiod (2027-2030).  


Beslutsunderlag 


AU §5, 2023-01-12 


Tjänsteskrivelse 2022-11-15 


Motion om att stärka demokratin och vitalisera kommunfullmäktige 


Beslutet skickas till 


Stephan Bergman (M) 


Kathleen Wireklev (M) 


Ellinor Liljegren Kalmar (M)     


Servicesektionen 


Slutinstans 


Kommunfullmäktige 


Status 


Kommunfullmäktige 
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§ 24 Motion: Demokrati i Tranemo (M) KS/2022:357 


Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 


• Motionen avslås 
Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 


av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 


ska föregås av en barnkonsekvensanalys. 


Ärendet 


Stephan Bergman, Kathleen Wireklev och Ellinor Liljegren Kalmar, samtliga från Moderata 


partiet i Tranemo  har 2022-07-19  lämnat en motion om viljan att öka demokratin i Tranemo. 


Förslagsställaren anser att man ska utöka deltagandet för alla partier med en representant för 


alla partier, i alla utskott. 


 


Förvaltningen var i kontakt med förslagsställaren Stephan Bergman, 2022-11-15 för att ge 


motionären tillfälle att utveckla sitt förslag. Förslagsställaren hade inget mer att tillägga till 


ärendet. 


 


Utskotten har under mandatperioden 2018–2022 innehållit 3 ledamöter och 3 ersättare i varje 


utskott. Ordförandeposterna har tillhört majoriteten och vice ordförande har tillhört 


oppositionen. Utöver dessa två finns en 2e vice ordförande. Denna ledamot har tillhört 


majoriteten. Varje utskottsledamot har en personlig ersättare som kallas in när ledamoten 


har förhinder.  


 


Förvaltningen ser att partierna är tillräckligt representerade i utskotten då både majoritet och 


opposition finns representerade vilket utgör en jämnhet i besluten och att man där kan 


framföra de olika infallsvinklarna och aspekterna i ärendet.  


 


Dialoger förs även mellan förvaltning, majoritet och opposition vilket främjar insynen. 


Partierna har också möjlighet att under kommunstyrelsens sammanträden framföra sina 


åsikter och synpunkter, vilket kan tas upp på de gemensamma genomgångarna som 


partierna har inför varje kommunstyrelsesammanträde. 


 


Förvaltningen föreslår därför att man under mandatperioden fortsätter att ha utskotten i den 


form som varit under förra mandatperioden.  


Barnkonventionen  


Ärendet har ingen negativ påverkan utifrån barnkonventionens bestämmelser. 


 


Jämställdhet- och rättighetsanalys  
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I Tranemo verkar kommunfullmäktige, alla nämnder och utskott för ett jämställt klimat. 


Invalda ledamöter i kommunfullmäktige finns idag 20 män och 17 kvinnor. 


Om inte män och kvinnor är jämt fördelat i nämnderna kan beslut i framtiden komma att bli 


ofördelaktigt för både kvinnor och män. Det är upp till partierna, kommunstyrelsen och 


kommunfullmäktige att se till att det blir en jämn fördelning av kvinnor och män samt olika 


åldrar på personer som väljs in till olika poster.  


Ekonomisk påverkan 


Om beslut fattas om fler ledamöter i utskotten blir det en ekonomisk konsekvens på grund 


av högre arvodeskostnader.   


Beslutsunderlag 


AU §6, 2023-01-12 


Tjänsteskrivelse 2022-11-07 


Motion Demokrati  


Beslutet skickas till 


Stephan Bergman (M),  


Ellinor Liljegren Kalmar (M),  


Kathleen Wireklev (M)     


Servicesektionen 


Stratsys 


Slutinstans 


Kommunfullmäktige 


Status 


Kommunfullmäktige 
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§ 25 Uppdrag - mål och riktlinjer för minoritetspolitiskt arbete 


KS/2022:526 


Kommunstyrelsens beslut 


• Antar Riktlinjer för minoritetspolitiskt arbete. 


• Förvaltningen får i uppdrag att medvetengöra riktlinjerna på kommunens hemsida 


på minoritetsspråken. 
Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 


av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 


ska föregås av en barnkonsekvensanalys. 


Beslutsmotivering 


Lag (2009:1299) om nationella minoriteter och minoritetsspråk. 


Ärendet 


I Sverige finns fem erkända minoriteter; judar, romer, tornedalingar, samer och 


sverigefinnar. Minoriteternas rättigheter finns samlade i särskild lagstiftning. 


Minoriteternas gemensamma nämnare är att de har befolkat Sverige under lång tid samt att 


de utgör grupper med en uttalad samhörighet med en egen religiös, språklig eller kulturell 


tillhörighet samt en vilja och strävan att behålla sin identitet.  


Alla fem nationella minoriteter omfattas av lagen som ska ge skydd för exempelvis språk, 


kultur och inflytande i samhällsfrågor. Den 1 januari 2019 förstärktes rättigheterna för de 


nationella minoriteterna och minoritetsspråken. 


Tranemo kommun antog 2022-11-26, § 160, en motion om att upprätta riktlinjer för 


minoritetspolitiskt arbete.  


Barnkonventionen  


Ärendet påverkar barn positivt då barn inom minoriteterna kan påverka utifrån lagen om 


minoriteter och minoritetsspråk. 


Ekonomisk påverkan 


Ärendet har ingen ekonomisk påverkan. 


 


Jämställdhetsperspektiv 


Ärendet påverkas positivt utifrån ett jämställdhetsperspektiv.  


Beslutsunderlag 


AU §10, 2023-01-26 


Tjänsteskrivelse 2023-01-04 


KF §160 Svar - Motion om mål och riktlinjer för minoritetspolitiskt arbete 


Riktlinje för minoritetspolitiskt arbete 
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Förslag till beslut på sammanträdet 


Eva-Karin Haglund (S) yrkar på att ge förvaltningen i uppdrag att medvetengöra riktlinjerna 


på kommunens hemsida på minoritetsspråken.  


Beslutsgång 


Ordförande frågar kommunstyrelsen om de kan besluta enligt Haglunds (S) yrkande. 


Yrkandet bifalles. 


Beslutet skickas till 


Servicesektionen 


Författningssamlingen 


Slutinstans 


Kommunstyrelsen 


Status  


Avslutat 
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§ 26 Motion om inventering av skyddsrum i Tranemo kommun - 


ChrisTina Yngvesson (oberoende (M)) KS/2022:124 


Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 


• Motionen anses besvarad. 
Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 


av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 


ska föregås av en barnkonsekvensanalys. 


Ärendet 


Christina Yngvesson har den 3 mars 2022 lämnat en motion angående inventering av 


skyddsrum. Förslagsställaren anser att:  


• Tranemo kommun skyndsamt inventerar vilka skyddsrum det finns i kommunen och 


vilken status dessa har. 


• Etablerar ett samarbete med civilsamhället så att vi har täckning och krisberedskap i 


hela kommunen. 


• Publicering sker på kommunens hemsida så att allmänheten hålls informerad. 


 


Förvaltningen var i kontakt med motionsställaren den 9 december 2022 för att ge motionären 


tillfälle att utveckla sitt förslag. Motionsställaren hade inget ytterligare att tillägga.  


Bakgrund  


Sverige har haft skyddsrum sedan 1940-talet. Under kalla kriget (åren 1945–1991) byggdes 


stora mängder skyddsrum. Efter kalla krigets slut avvecklades stora delar av det civila 


försvaret som en följd av det fredliga och stabila omvärldsläget som rådde under många år. 


Bedömningen som gjordes var att det inte fanns något behov av ett omfattande civilt försvar. 


I stället var fokus på att utveckla en beredskap för fredstida kriser. Byggandet av nya 


skyddsrum upphörde i princip 2002 vilket bl.a. har medfört att det generellt saknas 


skyddsrum i nybyggda bostadsområden, inte minst i storstäderna. Härefter har endast ett 


mindre antal nya skyddsrum byggts i Sverige, i förekommande fall i samband med 


ombyggnation eller rivning av en byggnad med befintligt skyddsrum. Det säkerhetspolitiska 


läget har dock försämrats över tid och sedan 2015 pågår en återuppbyggnad av det civila 


försvaret.  


 


Skyddsrummen i Sverige räcker inte till hela befolkningen. Skyddsrummen är i första hand 


en möjlighet i områden som är svåra att utrymma, till exempel större tätorter eller städer. I 


Sverige tillhör man inte något speciellt skyddsrum utan vid fara under höjd beredskap är 


anvisningen att ta sig till det skyddsrum eller skyddande utrymme som är närmast. 
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Skyddsrum i Tranemo kommun 


I Tranemo kommun finns det inga aktuella eller upprustade skyddsrum. MSB, Myndigheten 


för samhällsskydd och beredskap, har tidigare gjort en hotbildsanalys som bygger på att 


orter med färre invånare än 5000 inte behöver ha några skyddsrum. Det är anledningen till 


att det inte finns några i Tranemo kommun eftersom det inte finns någon ort i kommunen 


som har 5000 invånare eller fler.  


Samarbete vid samhällsstörning  


Tranemo kommun ansvarar för hela vårt geografiska område avseende civil beredskap. Vi 


gör alltså i vår planering ingen skillnad på tätort eller landsbygd utifrån ett 


planeringsperspektiv. Kommunen ansvarar för att samhällsviktig verksamhet såsom bland 


annat äldreomsorg, dricksvattenförsörjning, räddningstjänst och skola osv. fungerar även 


vid samhällsstörning eller extraordinär händelse. Samtidigt har varje individ ett ansvar att 


förbereda sig/planera för att kunna klara sig själv i en vecka (men gärna mer). Ett antal 


kampanjer på hemberedskap har senaste åren genomförts på det temat. 


 


Samarbete sker idag med övriga Sjuhäradskommuner, men också Länsstyrelsen. Vi har även 


etablerad så kallad stabssamverkan med räddningstjänst, polis, regionen (SÄS) och 


sjuhäradskommunerna där vi identifierar hur vi kan hjälpa varandra vid samhällsstörningar. 


Även hemvärnet kan vara behjälpliga vid en kris. Lokalt finns etablerad samverkan med 


civilsamhället gällande exempelvis krisstöd.  


Information  


På Tranemo kommuns hemsida, www.tranemo.se, finns väl uppbyggda informationssidor 


om allt från vad krisberedskap innebär, hemberedskap, informationspunkter och krisstöd. 


Från regionalt håll informerar Länsstyrelsen och från nationellt håll finns material och 


information från MSB, Myndigheten för samhällsskydd och beredskap. Sveriges nationella 


krissida, krisinformation.se, är också en viktig informationskanal.  


Barnkonventionen  


Svaret på motionen har ingen påverkan ur ett barnrättsperspektiv eftersom det redogör för 


hur det ser ut med skyddsrum, samarbete och information idag. Ur ett större perspektiv är 


dock barns bästa viktigt att beakta vid arbete och planering av civil beredskap, vilket går i 


linje med artikel 6 i barnkonventionen som beskriver barns rätt till liv, överlevnad och 


utveckling.  


Jämställd- och jämlikhet 


Svaret på motionen har ingen påverkan ur ett jämställd- eller jämlikhetsperspektiv.   


Ekonomisk påverkan 


Ärendet har ingen påverkan ur ett ekonomiskt perspektiv.  



http://www.tranemo.se/
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Beslutsunderlag 


AU §8, 2023-01-26 


Svar på motion om inventering av skyddsrum i Tranemo kommun. 


Motion inventering skyddsrum. 


Beslutet skickas till 


Christina Yngvesson    


Servicesektionen 


Stratsys 


Slutinstans 


Kommunfullmäktige 


Status 


Kommunfullmäktige 
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§ 27 Granskning av rutiner för placeringar i familjehem/HVB-hem 


KS/2022:404 


Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 


• Noterar åtgärder gjorda gällande rutiner och handläggning av placeringar i 


familjehem utifrån KPMG:s granskning och rekommendationer. 


Kommunstyrelsens beslut 


• Återrapportering ska ske till omsorgsutskottet december 2023.  
Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 


av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 


ska föregås av en barnkonsekvensanalys. 


Beslutsmotivering 


Omsorgsutskottet har gjort en plan för att åtgärda de rekommendationer som framkom i 


KPMG:s granskningar 2019 och 2022.  


Sammanfattning av ärendet 


2019 gjorde KPMG en granskning av kommunens rutiner och handläggning av placeringar i 


familjehem. Rekommendationerna i denna följdes upp i en granskning 2022. I den 


granskningen framkom att rekommendationerna inte åtgärdats fullt ut och kvarstår därför 


tillsammans med nya rekommendationer. Omsorgsutskottet har gjort en plan för att åtgärda 


alla kvarstående och nya rekommendationer.  


Ärendet 


2019 gjorde KPMG en granskning av kommunens rutiner vid placering i familjehem. Där 


framkom det att det fanns brister i kommunens rutiner för styrning och uppföljning av 


placering av barn och unga i familjehem och HVB-hem. En uppföljning av granskningen 


gjord 2019 gjordes 2022. Granskningen syftade till att dels bedöma om kommunen vidtagit 


åtgärder utifrån föregående gransknings rekommendationer och dels se över nuvarande 


rutiner.    


I granskningen 2022 har bedömningen gjorts att kommunstyrelsen inte vidtagit nödvändiga 


åtgärder utifrån granskningen gjord 2019. Dessa rekommendationer kvarstår. Vidare görs 


bedömningen att nuvarande rutiner brister med hänvisning till att det saknas fastställda 


rutiner att arbeta utifrån.  


I nästkommande avsnitt framkommer vilka åtgärder som omsorgsutskottet har planerat eller 


redan genomfört utifrån rekommendationer från granskning 2019 och 2022.  


Åtgärder utifrån rekommendationerna i granskning 2019 


• Mål i genomförandeplaner följs upp kontinuerligt, enligt regelverk och vid behov. 
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• I samverkan med systemförvaltare ses verksamhetssystemet över. Behov av 


ändringar i systemet utifrån rättssäkerhet men även för att underlätta i 


arbetsprocessen genomförs.  


• Skriftliga rutiner för utredning av den unges behov har tagits fram och 


implementeras i syfte att säkerställa en likvärd och rättssäker handläggning.  


• Rutiner för stöd till familjehem samt rutiner för dokumentering av genomförda 


insatser är under framtagande. I familjehemssekreterarens uppdrag ingår att följa 


upp och vid behov vara ett stöd till familjehemmen.  


• Familjehem utreds enligt utredningsmetoden En varaktig relation, i samband med 


denna inhämtas referenser och registerutdrag och allt dokumenteras i enlighet med 


kraven i aktuella regelverk. I varje familjehems journal dokumenteras löpande 


uppföljningar. Uppföljning gällande det placerade barnet görs i barnets journal. 


Framförallt enligt regelverk var sjätte månad vid övervägande/omprövning men 


även däremellan.  


 


Åtgärder utifrån rekommendationerna i granskning 2022 


• Omsorgsutskottet har beslutat att ta fram en rutin för hur verksamheten arbetar med 


placeringar. Denna bygger på socialtjänstlagen och riktlinjer från SKR. Arbetet är 


påbörjat, både med att ta fram rutiner och processer. Dessa kommer att vara klara 


skyndsamt men målsättningen är att de ska vara klara senast sista mars 2023. Rutinen 


följs upp kontinuerligt och kommer finnas lättillgänglig på Infocaption och Nemo. 


Gällande arvoden till familjehemmen så arbetar omsorgsutskottet utifrån SKR:s 


riktlinje.  


• Verksamhetsplan för enheten där familjehemsvård ingår är framtagen. I denna finns 


utvecklingsmål kopplade till enheten. Ett mål gäller familjehemsvården, att den ska 


vara rättssäker och att det ska finnas upprättade rutiner.   


• Familjehemssekreterare och verksamhetsutvecklare har avsatt tid för att ta fram 


erforderliga dokument. Enhetschef ser till att tid som behövs för uppdraget finns.  


• Alla genomförandeplaner och vårdplaner följs upp kontinuerligt enligt gällande 


regelverk.   


• All dokumentation dokumenteras i verksamhetssystemet Treserva. 


• Omsorgsutskottet har under granskningen 2022 uttryckt att de underlag som de får 


från omsorgsutskottet vid ex. övervägande av fortsatt vård är väl genomarbetade och 


mycket informativa. Omsorgsutskottet har även uttryckt att dialogen med 


socialsekreterarna är bra. Finns önskemål från omsorgsutskottet om information 


gällande pågående placeringar mellan övervägande finns möjlighet till detta. 


• Alla som arbetar med barn och unga ska minst gå grundutbildningen i BBIC genom 


Yrkesresan. Några handläggare har gått fler fördjupningsutbildningar. Det finns en 
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BBIC-samordnare inom Sjuhärad som informerar om nyheter mm. Enheten håller sig 


uppdaterad genom nätverksarbete i Sjuhärad.  


• Kontakt är tagen med sektionens systemförvaltare för att tillse att modul i 


verksamhetssystem överensstämmer med regelverk, dokumentationsbehov och 


beslutsvägar. Utbildning i Treserva kommer ske för alla handläggare inom 


Myndighet under våren 2023. Det finns två systemcoacher som kan vara behjälpliga 


med att handha systemet.  


• Genomförandeplaner tas fram i alla beslutade insatser där det inte är uppenbart 


obehövligt och utformas i samverkan med den berörde. Det finns två ärenden 


(syskon) där detta ej har skett men där finns särskilda omständigheter 


dokumenterade. 


Barnkonventionen  


Det är av vikt att arbetet med placeringar i familjehem sker på ett rättssäkert vis där 


handläggningsprocess och rutiner för dokumentation mm följs. Rutiner är under 


framtagande, arbetssättet har funnits sedan tidigare även om det inte varit nedskrivet i en 


upprättad rutin. Bedömningen är att de placerade barnens rättigheter tillvaratas enligt 


barnkonventionen.  


Ekonomisk påverkan 


Beslutet har ingen ekonomisk påverkan.  


 


Jämställdhetsperspektiv 


De rutiner som är under framtagande stämmer väl överens med följande av kommunens 


jämställdhetsmål: Att varje sektion ska agera för att garantera likvärdig behandling, oavsett 


kön. Alla anställda i Tranemo kommun ska bidra till en jämställd verksamhet. Alla 


verksamheter riktade mot barn och unga ska arbeta på ett medvetet jämställt förhållningssätt 


och aktivt arbeta för att avskaffa stereotypa uppfattningar om könsroller.  


Beslutsunderlag 


AU §12, 2023-02-09 


Tjänsteskrivelse 2023-01-12 


Slutlig granskning av placeringar i Tranemo kommun 2022 


Föredragning och debatt 


Sektionschef Angela Madsén Jonsson och tf. verksamhetschef Frida Jonassen föredrar 


ärendet och svarar på frågor. 
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Beslutet skickas till 


Omsorgssektionen 


Revisorerna 


Stratsys 


Slutinstans 


Kommunfullmäktige 


Status  


Kommunfullmäktige 
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§ 28 Anmälan om kränkande särbehandling till huvudman 2023 


- rutin 


 KS/2023:21, KS/2022:107 


Kommunstyrelsens beslut 


• Godkänner redovisningen av inkomna anmälningar av kränkning till huvudmannen 


för december 2022 och januari 2023. 
Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 


av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 


ska föregås av en barnkonsekvensanalys. 


Beslutsmotivering 


Skolans arbete mot diskriminering och kränkande behandling regleras i skollagen. Följande 


paragraf beskriver vad som gäller:  


”En lärare, förskollärare eller annan personal som får kännedom om att ett barn eller en elev anser sig 


ha blivit utsatt för kränkande behandling i samband med verksamheten är skyldig att anmäla detta till 


rektorn. En rektor som får kännedom om att ett barn eller en elev anser sig ha blivit utsatt för 


kränkande behandling i samband med verksamheten är skyldig att anmäla detta till huvudmannen. 


Huvudmannen är skyldig att skyndsamt utreda omständigheterna kring de uppgivna kränkningarna 


och i förekommande fall vidta de åtgärder som skäligen kan krävas för att förhindra kränkande 


behandling i framtiden.” Skollagen 2010:800 6 kap. 10 §  


Huvudmannens ansvar att utreda och åtgärda är i Tranemo kommun delegerat till rektor 


och bitr. rektor. Detta redovisas separat som delegationsbeslut. 


Ärendet 


Lärandesektionen redovisar till varje utskottssammanträde de anmälningar om kränkning 


som har inkommit sedan förra sammanträdet. Från 2023 redovisas endast utförligare 


sammanställning och analys av de kränkningsärenden som inkommit under läsåret efter 


läsårsslut. I tabellen nedan redovisas de 16 anmälningar som inkommit sedan förra 


utskottsmötet.  


 


Tabell 1. Anmälda kränkningar inkomna 2022-12-05—2023-01-05 
Skolform Utsatt 


barn/elev 


 Inblandade  Typ av 


kränknin


g 


 Diskriminerings-


grund 


Vilka 


Grundskola  


7-9 


Elev/ 


Flicka 


1 Elev/ 


Pojkar 


3 Psykisk 1 Ja 5 


Grundskola  


7-9 


Elev/ 


Pojke 


1 Elev/ 


Pojkar 


3 Muntlig 1 Ja 3 


Grundskola  


7-9 


Elev/ 


Pojke 


1 Elev/ 


Pojke 


1 Fysisk/ 


Muntlig 


1 Nej 0 
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Grundskola  


7-9 


Elev/ 


Flicka 


1 Elev/ 


Pojkar 


2 Psykisk/


Muntlig 


1 Ja 1, 3 


Grundskola  


7-9 


Elev/ 


Flicka 


1 Elev/ 


Flickor 


5 Psykisk/


Muntlig 


1 Nej 0 


Grundskola  


7-9 


Elev/ 


Pojke 


1 Elev/ 


Pojkar 


4 Fysiskt/ 


Psykisk 


1 Nej 0 


Grundskola  


7-9 


Elev/ 


Pojke 


1 Elev/ 


Pojkar 


6 Psykisk/


Muntlig/ 


Skriftlig 


1 Ja 4 


Grundskola  


7-9 


Elev/ 


Flicka 


1 Elev/ 


Pojke 


1 Psykisk/


Muntlig 


1 Nej 0 


Grundskola  


7-9 


Elev/ 


Flicka 


1 Elev/ 


Pojke 


1 Muntlig 


 


1 Nej 0 


Grundskola  


7-9 


Elev/ 


Flicka 


1 Elev/ 


Flickor 


3 Psykisk  1 Nej 0 


Grundskola  


7-9 


Elev/ 


Pojke 


1 Elev/ 


Flickor 


2 Psykisk/


Muntlig  


1 Nej 0 


Grundskola  


7-9 


Elev/ 


Flickor 


2 Elev/ 


Pojke 


1 Muntlig  1 Nej 0 


Grundskola  


7-9 


Elev/ 


Flicka 


1 Elev/ 


Pojkar 


2 Psykisk/


Muntlig 


1 Nej 0 


Grundskola  


7-9 


Elev/ 


Pojke 


1 Elev/ 


Pojke 


1 Fysiskt/ 


Muntlig  


1 Ja 3 


Grundskola  


7-9 


Elev/ 


Flicka 


1 Elev/ 


Pojke 


1 Fysisk 1 Nej 0 


Grundskola  


7-9 


Elev/ 


Pojkar 


2 Elev/ 


Pojkar 


2 Muntlig 1 Ja 3, 5 


         


Tabell 2. Anmälda kränkningar kopplad till diskrimineringsgrund inkomna  


2022-12-05—2023-01-05 
Diskrimineringsgrunder Antal 


1.Kön 1 


2. Könsöverskridande identitet  


3. Etnicitet 4 


4. Funktionshinder 1 


5. Sexuell läggning 2 


6. Ålder  


7. Religion  


Barnkonventionen  


Alla barn och elever ska känna sig trygga och respekterade som de är. Detta är reglerat i 


såväl barnkonventionen som skollagen. Rutinerna för anmälan och utredning av 


kränkningar och diskriminering är en del av Lärandesektionens trygghetsarbete, 


sammantaget syftar till att uppnå trygghet och trivsel för alla barn och elever i 


verksamheten.   
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Ekonomisk påverkan 


Ingen påverkan 


 


Jämställdhet- och rättighetsanalys 


I ärendet 2022-12-05—2023-01-05 så är det 8 pojkar och 10 flickor som blivit utsatta för 


kränkningar.  


I de fall där pojkar varit utsatta för kränkningar så handlar det om fysiska, muntliga och 


psykiska kränkningar.   


Av de 8 pojkarna som utsatts, så är det 7 av dem som utsatts av andra pojkar och 1 som 


utsätts av flickor. 


4 av totalt 6 fall av kränkandebehandling utifrån diskrimineringsgrunderna var gentemot 


pojkar, där Etnicitet förekom mest.  


När det kommer till flickornas kränkningar så handlar det om fysiska, muntliga och 


psykiska kränkningar. 


Av de 10 flickor som utsatts, så är det 8 av dem som utsatts av andra pojkar och 2 som utsatts 


av flickor. 


2 av totalt 6 fall av kränkandebehandling utifrån diskrimineringsgrunderna var riktat 


gentemot flickor, vilka var sexuell läggning och kön. 


Beslutsunderlag 


LU §3, 2023-01-12 


Tjänsteskrivelse 2023-01-05 


Beslutet skickas till 


Lärandesektionen 


Slutinstans 


Kommunstyrelsen 


Status  


Avslutat 
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§ 29 Information från förvaltningen KS/2023:1 


Kommunstyrelsens beslut 


• Godkänner förvaltningens information.  


• Förvaltningen får i uppdrag att ta fram beslutsunderlag för nedläggning av lekplatser 


och att ärendet ska behandlas i den politiska ärendegången. 
Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 


av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 


ska föregås av en barnkonsekvensanalys. 


Förvaltningens information till kommunstyrelsen 


Återläggning av anpassningar  


I budget 2023–2025 beslutade KF om åtgärder motsvarande 20,4 mnkr. Om det ekonomiska 


utgångsläget skulle förbättras för kommunen fanns en i budget antagen prioriteringsordning 


på hur dessa medel skulle återläggas. Givet de förbättrade ekonomiska förutsättningar som 


nu gäller sker nedan och ska ses som verkställt från och med januari. Förbättringarna är 


hänförbara till elstöd (5 mnkr), generellt statsbidrag (5 mnkr) och bättre skatteunderlag (2 


mnkr).  


Detta är den enda justering som sker, även om det under året givetvis kommer att variera 


hur kommunens prognosticerade intäkter väntas bli.  
Kommunreserv återläggs  3,4  


Lönepott återläggs 0,4 % 2,1  


Sociala investeringar återläggs 1,0  


Omsorgssektionen (prestationsersättning) 5,5  


Summa 12,0  


Månadsuppföljning (indikation per sista januari)  


Det görs ingen månadsuppföljning per sista januari i och med förvaltningens arbete med 


årsbokslutet. Dock finns ett behov givet de förutsättningar som i dagsläget är kända om att 


informera kommunstyrelsen om det relativt ansträngda läget. Nedan följer en mycket kort 


aggregerad uppföljning per sektion, vidare analyser kommer vid nästa ordinarie 


månadsuppföljning per sista februari. Nedan siffror är inklusive tidigare redogjort 


återläggning av anpassningar om totalt 12 mnkr som informerats ovan. Redogörelsen avser 


endast sektionerna, utgångsläget om ett kommunresultat om 22 mnkr ligger oförändrat.   


Samtliga sektioner har arbetat för att anpassa kostnaderna efter givna ramar. Det har 


inneburit anpassningar. Efter de är genomförda är utgångsläget enligt nedan:  
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Lärandesektionen 


Underskott 2,8 mnkr. Främst kopplat till högre kostnader inom gymnasiet. Åtgärdsarbete 


pågår.  


Samhällssektionen 


Underskott 1 mnkr. Kostnadsökningar på kosten är främsta förklaringen. Åtgärdsarbetet 


pågår.   


Omsorgssektionen 


Budgeten i balans, +/- = 0. Detta har möjliggjorts dels genom tillfälliga prestationsmedel som 


återlagts om 5,5 mnkr som andra vidtagna åtgärder.  


Servicesektionen 


Budgeten i balans, +/- = 0. Detta efter anpassningar om drygt 0,7 mnkr inom ramen för 


förvaltningens mandat.  


Kommunikationsgrupp Tillväxt Tranemo  


Den 1 mars kommer kommunikationsgruppen i Tillväxt 


Tranemo att anordna en workshop i kommunhuset där vi bjudit 


in kommunikationsansvariga från företagen. Reklambyrån IPM 


från Ulricehamn kommer att föreläsa om sociala medier och GDPR 


och arbetsgruppen kommer att hjälpa kommunikatörerna på 


traven för att dela inlägg från Tillväxt Tranemo för bättre 


spridning. 


Kulturkonferens 


Föregående vecka deltog kulturchef Juan Ochoa i ett offentligt samtal på ”Folk och Kultur” i 


Eskilstuna. Rubriken för samtalet var konstnärlig frihet i praktiken och hur funkar principen 


”Armlängds avstånd”?  


I panelen satt även Lena Ylipää – konstnär, Anna-Karin Axelsson - kulturchef region 


Kronoberg, Kajsa Ravin - generaldirektör Kulturrådet, Mika Romanus - direktör 


Konstnärsnämnden, Susanna Dahlberg - vd Riksteatern och moderator Zanyar Adami - 


författare och föreläsare.  
Konstnärlig frihet i praktiken (folkochkultur.se) 


Kommunalt övertagandet av förpackningsinsamling 


Inom renhållningsverksamheten pågår ett intensivt arbete med att planera och förbereda för 


det kommunala övertagandet av förpackningsinsamlingen. Den 20 februari arrangeras en 


informationsträff för fastighetsägare med större flerfamiljshus, i syfte att ge information om 


den kommande förändringen, krav på utrymmen samt tidsplan på införandet.  


Vi har en pågående process där vi tillsammans med övriga Sjuhäradskommuner, dock inte 


Borås stad, gemensamt ska upphandla tjänster för tömning och drift av 


återvinningsstationerna och hämtning av förpackningsavfall vid flerfamiljshus, vilket ska 


vara i drift 2024. Tranemo är sammanhållande och ansvarig för upphandlingen. 



https://folkochkultur.se/program/punkt/474
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Nedläggning av lekplatser  


I kommunen finns idag cirka 50 lekplatser. Skicket på lekplatserna är överlag slitet och det 


märks i samband med de årliga säkerhetsbesiktningarna. Kostnaden för att upprätthålla 


säkra lekplatser är både höga och återkommande. Förvaltningen gör bedömningen att det 


inte finns ekonomi att klara av att ha alla 50 lekplatserna kvar och genomför därför 


nedläggning av nedanstående 8 lekplatser. 


• Gullringens lekplats Tranemo 


• Hestra lekplats Tranemo 


• Ölsremma lekplats 


• Villagatans lekplats Grimsås 


• Skogsvägens lekplats Dalstorp 


• Björkstigens lekplats Ljungsarp 


• Kyndelvägens lekplats Länghem 


• Sommarvägens lekplats Limmared  


RORiLand – Resor och oresor i landsbygder 


Det pågår ett pilotprojekt i Uddebo med flera samverkanspartners (Boråsregionens 


kommunalförbund, Västra Götalandsregionen, Fyrbodals kommunalförbund och Skaraborgs 


kommunalförbund). RORiLand – Resor och oresor i landsbygder är ett projekt finansierat av 


Energimyndigheten. I projektet studeras grannskapskontor och lokala mobilitetstjänster som 


enskilda fenomen (men särskilt när de sker i kombination) för att se hur de kan bidra till 


minskad pendling och bättre levnadsvillkor i landsbygder. 


Appen som arbetats fram heter ”Freelway” och ger möjlighet till att använda bilpooler, 


byabussar, samåkning, kontor, närtrafik med mera. Appen är helt enkelt ett verktyg för 


vänner, grannar och företag som vill hjälpas åt. 


Uddebo är med i pilotprojektet och i december 2022 var det över 60 personer som anmält sig 


till appen. Appen har dessutom redan efterfrågats av boende i centralorten.  


Rekryteringsmässa 3 maj  


Tranemo kommun tillsammans med Svenljunga kommun genomför en rekryteringsmässa 


den 3 maj i Strömsfors bruk. Företag från Svenljunga och Tranemo deltar och elever bussas 


till bruket. Samverkan sker mellan skola, näringsliv och de båda kommunerna.  


Våld i nära relation – Utväg kan vara en hjälp 


Den 9 februari var Kerstin Netterblad, verksamhetschef på ”Utväg” i Tranemo och träffade 


verksamhetschefer från kommunens omsorgssektion. Utväg är en verksamhet som 


finansieras av Västra Götalandsregionen och Södra Älvsborgs tio kommuner, där Tranemo 


kommun är en av dessa och är helt kostnadsfri för den som vill ha hjälp.   


Målgruppen för verksamheten är den som utsatts för våld i nära relation, de som utövat våld 


och de barn som upplevt våldet. ”Utväg” tar inte emot akuta besök eller går in och arbetar i 


akuta lägen utan arbetar förebyggande med utbildningar, föreläsningar, konsultation och 
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handledning. De personer som söker sig till verksamheten hjälps genom individuella samtal 


och gruppbehandlingar.  


E-tjänst för att lämna inkomstuppgifter 


Omsorgssektionen har under hösten arbetat fram en e-tjänst för vård- och omsorgstagare att 


lämna inkomstuppgifter för reducering av sina avgifter. Cirka 12 procent har använt 


tjänsten, vilket bedöms vara ett godkänt resultat med tanke på att det är första året och att 


tjänsten haft begränsat med publicitet.  


Utbildare på vårdyrkeshögskolan 


Administrativ enhetschef och systemförvaltare inom omsorgssektionen utbildar i system och 


systemförvaltning på vårdyrkeshögskolan veckorna 9–12. Där delar vi aktivt med oss av 


kunskap och förmedlar en positiv och progressiv bild av kommunen.  


Gemensam kompetensutvecklingsdag inom Lärandesektionen 


Måndagen den 6 mars genomför lärandesektionen en gemensam kompetensutvecklingsdag 


för hela verksamheten. Under förmiddagen deltar all personal och får då lyssna på 


föreläsaren Lena Liljedahl med temat ”pågående dödligt våld” (PDV) under tre timmar. 


Därefter presenterar Julio García Atterström sitt perspektiv på utvecklingen inom 


lärandesektionen efter ett drygt halvår som skolchef. På eftermiddagen blir det gemensamt 


program för grundskola och grundsärskola med tema ”skolnärvaro med fokus på NPF”. 


Anna Klockar och Mia Vestman föreläser. Dagen avslutas med reflekterande samtal. 


Förskolan och Tranemo gymnasieskola har program i egen regi under eftermiddagen. 


Fokus på studie- och yrkesvägledning (SYV) och samarbete med näringslivet  


Lärandesektionen kommer under läsåret 2023–2024 intensifiera arbetet med att omsätta den 


framtagna SYV-planen som gäller hela vägen från förskola till vuxenutbildning. För högre 


måluppfyllelse ser vi behov av att stärka elevernas motivation och ambition. Vår övertygelse 


är att när eleverna vet vad de vill göra och bli i vuxenlivet finns det en större drivkraft hos 


dem att sätta mål och att jobba i sitt skolarbete för att komma dit. Det tror vi samtidigt kan 


minska skillnaderna i resultat mellan pojkar och flickor.  


Tillsammans med Företagarna och Tillväxt Tranemo kan vi stärka samarbetet mellan 


näringslivet och skolan. För den uppväxande generationen i kommunen behöver vi hitta 


former för samverkan med vårt kommunala arbetsliv för att visa på bredden av möjliga 


framtida yrken och arbetsplatser och bidra till vår egen kompetensförsörjning. En annan del i 


detta arbete är att marknadsföra vår gymnasieskola med syfte att både attrahera fler elever, 


att motverka den könsobalans som finns bland våra gymnasieelever och att förse det lokala 


näringslivet med kvalificerad arbetskraft. 
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Hjalmar bäst i Sverige 


Vi är stolta över Hjalmar Ingelsbo, årskurs 8 på Tranängskolan, som vunnit HMT 2022/2023, 


Högstadiets Matematiktävling, anordnad av Danderyds gymnasium. Syftet med den 


rikstäckande tävlingen är att stimulera elever för ämnet matematik och pröva elevernas 


problemlösningsförmåga, kreativitet och fantasi. Tävlingen består av sex problem som ska 


lösas under 3 timmar där fokus är främst logiskt tänkande och problemlösning samt att 


kunna uttrycka sig på ett matematiskt språk. 


Antagning Tranemo gymnasieskola läsåret 23/24 


Efter första antagningsomgången har 85 elever sökt Tranemo Gymnasieskola. Det är 18 fler 


än vid samma tidpunkt förra året. 


• Sökantalet till ekonomi och samhällsprogrammen är bra. 


• Naturvetenskapsprogrammet bättre än förra året 


• Teknikprogrammet lågt antal sökande.  


• Bygg och el programmet bra med sökande. 


• Industri och vård lågt antal sökande. 


Marknadsföringsinsatserna fortsätter nu fram till omvalsperiodens slut den 15 maj. Särskilda 


satsningar görs på program med lågt söktryck. 


Familjecentralen 


Inför vårterminen 2023 anpassades familjecentralens öppettider för att ytterligare 


föräldrastöd skulle kunna erbjudas. Familjecentralens öppna förskola har nu öppet varje 


vardag, för- eller eftermiddag. Specialpedagog och förskollärare arbetar på öppna förskolan i 


samverkan med biblioteket, sociala stödteamet, Tranehälsan, vårdcentralen och 


barnmorskemottagningen erbjuder familjecentralen gruppverksamhet i form av: 


• Föräldrastöd – Alla barn i centrum (ABC), Trygghetscirkeln  


• Babyträffar i samverkan med Tranehälsan och BVC 


• Baby-massage  


• Baby-bokklubb - läsning och språkstimulerande aktiviteter för små barn 


• Grupper som riktar sig till föräldrar till barn med långsam språkutveckling – leds av 


specialpedagog med stöd av extern logoped 


Information i korthet  


• I januari var vi, genom kulturverksamheten, med och invigde Göteborg Film Festival 


på biografen i Tranemo. Vi rullade ut röda mattan, minglade och lyssnade till live-


musik innan den stora öppningsfilmen gick på. 


• Programblad för ”våren på Centralen” håller på att tas fram. Information om 


evenemang finns på Tranemo kommuns hemsida. 


• Det läsfrämjande arbetet fortsätter och samarbetet mellan biblioteket och 


familjecentralen utvecklas. Familjecentralen kommer erbjuda ”BabyLäs” för vuxna 
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med barn 0–10 månader. ”BabyLäs” är bibliotekets och öppna förskolans 


babybokklubb där vi sjunger, ramsar och upptäcker böcker tillsammans.   


• Även i år kommer kommunen att erbjuda ”Ung Drive” (ferieentreprenörer) för minst 


fem elever. Detta innebär att elever i årskurs 9, i ettan och tvåan på gymnasiet kan 


man testa att starta och driva ett företag.  


• Tranemo kommun och Hyresgästföreningen har förhandlat hyror för kommunens 


särskilda boenden (LSS och ÄO). Hyreshöjningen varierar mellan 2,5–4,5%. 


Beslutsunderlag 


Tjänsteskrivelse 2023-02-23 


Föredragning och debatt 


Kommunchef Carita Brovall föredrar ärendet och svarar på frågor. 


Förslag till beslut på sammanträdet 


2e vice ordförande Lennart Haglund (C) yrkar på att förvaltningen får i uppdrag att ta fram 


beslutsunderlag för nedläggning av lekplatser och att ärendet behandlas i den politiska 


ärendegången. 


Beslutsgång 


Ordförande frågar kommunstyrelsen på Haglunds (C) yrkande. Yrkandet bifalles. 


Beslutet skickas till 


Kanslifunktionen 


Slutinstans 


Kommunstyrelsen 


Status  


Pågående 
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§ 30 Delegeringsbeslut KS/2022:13, KS/2023:43 


Kommunstyrelsens beslut 


• Godkänner redovisningen av delegeringsbeslut i enlighet med utskickade 


handlingar. 
Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 


av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 


ska föregås av en barnkonsekvensanalys.  


Ärendet 


Kommunstyrelsens har beslutat att till kommunstyrelsens ordförande, utskott och 


tjänstepersoner delegera viss beslutanderätt i enlighet med kommunstyrelsens 


delegationsordning. Dessa beslut ska redovisas till kommunstyrelsen. 


Beslutsunderlag 


Delegeringsbeslut KS-UPH 2023-02-07 


Delegeringsbeslut Personal januari 


Delegeringsbeslut ÄO december 2022 


Delegeringsbeslut LSS december 2022 


Delegeringsbeslut IFO december 2022 


Delegeringsbeslut Färdtjänst december 2022 


Delegeringsbeslut FN SoL december 2022 


Delegeringsbeslut BAB december 2022 


Status 


Pågående 
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§ 31 Delgivningar KS/2022:12, KS/2023:3, KS/2023:79, KS/2023:65 


Kommunstyrelsens beslut 


• Noterar informationen. 
Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 


av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 


ska föregås av en barnkonsekvensanalys.  


Ärendet 


Kommunstyrelsen delges följande handlingar; 


- E-post Ärende för kännedom Delårsbokslut 2022 samt revisionsrapport – Boråsregionen 


- Brev Delårsbokslut 2022 – Boråsregionen 


- Bilaga 1 Protokollsutdrag § 83 221021 Delårsbokslut 2022 – Boråsregionen 


- Bilaga 2 Delårsbokslut 2022 – Boråsregionen 


- Bilaga 3 Bilagor Delårsbokslut 2022 – Boråsregionen 


- Bilaga 4 Revisionsbedömning – Boråsregionen 


- Bilaga 5 Rapport - Granskning av Sjuhärads kommunalförbund delårsbokslut 2022 – 


Boråsregionen 


- E-post Meddelande från SKR gällande Överenskommelse - God och nära vård - En 


omställning av hälso- och sjukvården med primärvården som nav 


- Överenskommelse - God och nära vård - En omställning av hälso- och sjukvården med 


primärvården som nav 


- Delregional uppföljning av Mot en cirkulär och hållbar framtid, gemensam avfallsplan 


2021-2030 


- Verksamhetsberättelse Ungdomsmottagningen 2022 Södra 


- Bilaga 1 Verksamhetsberättelse Ungdomsmottagningen Tranemo 2022 


- Sammanträdesdagar Bygg- och miljönämnden Gislaved-Tranemo  BMGT.2023.7 - fastställt 


Status 


Pågående  
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§ 32 Utskottsprotokoll KS/2023:27, KS/2023:5, KS/2022:10, KS/2023:28 


Kommunstyrelsens beslut 


• Noterar informationen. 
Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 


av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 


ska föregås av en barnkonsekvensanalys.  


Ärendet 


Kommunstyrelsen delges följande utskottsprotokoll; 


- Protokoll AU 2023-01-12 


- Protokoll OU 2023-01-12 signerat 


- Protokoll AU 2022-12-21 


- Protokoll LU 2023-01-12 


Status 


Pågående 
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§ 33 Övriga protokoll KS/2023:65 


Kommunstyrelsens beslut 


• Noterar informationen. 
Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 


av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 


ska föregås av en barnkonsekvensanalys.  


Ärendet 


Kommunstyrelsen delges följande protokoll; 


- Boråsregionen Direktionsprotokoll 2023-01-27 


- Protokoll SÄRF 2023-01-27 


- Protokoll 20230131 BmGT ändrad sammanträdesdag 


- Protokoll Sjuhärads Samordningsförbund 20230203 


- Protokoll Tolkförmedling Väst 2023-02-03 


Status 


Pågående 
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